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Vážení spoluobčané, milí čtenáři
máme tady léto a s ním i další číslo benešovského zpravodaje. Opět bych Vás rád seznámil s tím, co se děje „na městě“.

Hlavní škola - otevření
Velice mile nás překvapil Váš zájem o otevře‑
ní a prohlídku naší přestavěné Hlavní školy. 
Čekali jsme, že přijde mnoho lidí, ale tolik, 
kolik se Vás sešlo, nám vyrazilo dech. A to 
byl běžný pracovní den. Možná to bylo způ‑
sobeno i krásným počasím 😊. Doufám, že 
se Vám program a samotná budova líbila. 
Chtěl bych tímto poděkovat všem, kdo se 
na přípravě této akce podíleli – od pedagogů 
včetně pana ředitele Hahna, dětí, které při‑

pravily vystoupení a které předváděly jed‑
notlivé učebny, po spolky a složky, které se 
podílely na zajištění občerstvení. Ať to byl 
klub důchodců. SRPŠ, tenisový oddíl či re‑
staurace ELVE. Koláče dodala cukrárna Madel 
ze Zábřehu, za což jí také patří poděkování. 

Chtěl bych také poděkovat pracovníkům 
z technických služeb, kteří zajistili zázemí 
a lavičky na této akci. Myslím, že ti kteří ne‑
přišli, mohou litovat, ale určitě se najde příle‑
žitost, kdy budete moci školu znovu navštívit.

Senior TAXI
Plníme slib, který jsme Vám dali a od září by 
v našem městě měla fungovat tato služba 
pro seniory. Ti budou moci tuto službu vy‑
užívat ve všední dny od 7.00 – 14. 30. Bude 
zřízeno telefonní číslo, na kterém si budete 
přepravu objednávat, ať již na cestu k léka‑
ři, za kulturou, na nákupy… S bližšími pod‑
mínkami této služby Vás seznámíme v příš‑
tím zpravodaji. 

Z obsahu : str. 5 / Poděkování 
Fotbalovému klubu Dolní  
Benešov
Utekly tři roky, ve kterých dost …

str. 3 / Symboly města Dolní  
Benešov
Každé město má svou jedinečnou iden-
titu a jedním z nejdůležitějších …

str. 10 / Vzpomínka
Začátkem května odešla do mažo-
retkového nebe neobyčejná žena. 
Žena tvořivá, plná nápadů,  …

Pokračování na další straně …

Informační  dvouměsíčník  Městského  úřadu  Dolního  Benešova
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Hledáme řidiče, kteří by chtěli na této službě 
pro nás pracovat. Nejlépe mladodůchodci 
😊. Prostě ti, co jsou chvilku v důchodu a ne‑
chtějí jen sedět doma.

Zámecký park
V zámeckém parku nás nemile překvapil sil‑
ný přívalový déšť, který ukázal, že sanace ob‑
vodové zdi bude muset pokračovat v dalším 
úseku – roh směrem na Háj ve Sl. Již oprave‑
ná (zesílená) část zdi plně splnila svůj účel, 
takže po dohodě se statikem budeme stej‑
nou technologií pokračovat dále v zesílení 
zdi. Instalujeme nový plot na této obvodové 
zdi. Dále pokračovaly práce na opravě soklu 
fasády jižního křídla. Možná se zdá, že už to 
trvá dlouho, ale musíme si uvědomit, že zá‑
mek včetně parku je kulturní památka, tak‑
že každý zásah či oprava podléhá schvále‑
ní jak památkářů, tak archeologů.

AKCE BETON se slevou 21 %
Připravili jsme ve spolupráci s betonárkou 
společnosti Frischbeton, sídlící v areálu štěr‑
kovny v Dolním Benešově, pro občany sle‑
vovou akci na prodej betonu.

V období od 1. 6. 2023 do 31. 10. 2023 bude 
poskytnuta občanům DB sleva na veškeré 
odebrané betony ve výši 21 %, pokud se 
prokáží místem bydliště nebo stavbou v DB.

Ceny dodávek betonu automixy budou ře‑
šeny individuálně, dle množství a druhu be‑

tonu, ať už se bude jednat o drobné nebo 
větší odběry. Pokud máte větší projekt, infor‑
mujte se o individuální slevě a její výši u ve‑
doucího betonárny pana Vinklárka na tel.: 
737 266 449. Věřím, že tato akce podpoří vaše 
projekty a trochu Vám ulehčí z již tak vyso‑
kých cen stavebních materiálu.

Pracujeme na přípravě dalších investičních 
projektů, ať už je to oprava schodů u Staré 
školy, výměna povrchu komunikace na Po‑
dubí, projektu Červená škola či výstavba 
nové sportovní haly u Hlavní školy.

Den s Českým rozhlasem
Český rozhlas si vybral dvě města na se‑
verní Moravě pro rok 2023, a my jsme jed‑
no z nich. 22. 7. 2023 pořádá Město DOLNÍ  
BENEŠOV Veselici s ČESKÝM ROZHLASEM, 
která bude probíhat před kulturním domem. 
Akce bude probíhat od 15.00 až do pozdních 
večerních hodin. Z bohatého programu, kte‑
rý zajištuje Český rozhlas, budou živé vstu‑
py přímo do vysílání… Je zajištěno bohaté 
občerstvení, takže se máte na co těšit. Tato 
akce se uskuteční i za nepříznivého počasí.

Chtěl bych poděkovat členům SRPŠ, kteří po‑
řádali Den dětí na Onderkově louce. Účast 
byla hojná, a kdo přišel, určitě nelitoval. Zá‑
roveň bych chtěl poděkovat našim hasičům, 
kteří připravili již tradiční den otevřených 
dveří, spolkům ze Zábřehu za fotbalové utká‑
ní Faráři – Zábřeh, také všem, kteří se podí‑

lejí jak na kulturním, tak na sportovním dění 
v našem městě.

Chci Vám popřát příjemně strávené léto, užij‑
te si dovolených a budu se těšit na setkání 
s Vámi na akcích, které pořádá město, kul‑
turní dům či naše aktivní spolky.

Ing. Jan Widlák, starosta města

Společenská kronika
Budeme na Vás  
vzpomínat 
Ĺubomíra Srncová, Dolní Benešov 
Alfred Niklas, Dolní Benešov
Erich Hanzlík, Zábřeh
Richard Novák, Dolní Benešov
Rita Faiková, Dolní Benešov
Hubert Klanica, Dolní Benešov

Tyto události zveřejňujeme pouze  
s písemným souhlasem:

* snoubenců při uzavření manželství * rodičů 
při narození dítěte * jubilantů nebo rodin‑
ných příslušníků při významném jubileu (70, 
75, 80, 85, 90 a více) * pozůstalých při úmrtí

Uzávěrka dalšího čísla společenské kroniky 
je k 10. 8. 2023 

Bližší informace na MěÚ Dolní Benešov, ma‑
trika (tel.: 553 651 285, kl. 18) nebo na e ‑mai‑
lové adrese: matrika@dolnibenesov.cz.

❧

Symboly města Dolní Benešov
Každé město má svou jedinečnou identitu a jedním z nejdůležitějších prvků při vyjadřování této identity jsou právě symboly města. Mezi 
symboly, na které můžeme být právem hrdí, patří znak, vlajka a nově také logo.

Znak města s privilegiem je historickým a tra‑
dičním symbolem reprezentující prvky his‑
torie, kultury a hodnoty města. Roku 1493 
byl Dolní Benešov povýšen na město, znak 
vyobrazen na listině vydané panu Beneši 
z Drahotuš, majiteli panství, jde o štiku dr‑
žící plotici v ústech ve štítu v poli červeném.

Vlajka města je často vyvěšována při slav‑
nostech, místních událostech a ceremoniích.

Prezentace města hraje klíčovou roli při jeho 
propagaci a přilákání návštěvníků, investo‑
rů a obyvatel. Logo města je nedílnou sou‑
částí této prezentace a budování povědomí 
o městě. Rozhodli jsme se proto, zadat u pro‑
fesionální designové agentury vypracová‑
ní nové identity města, jejíž součástí bude 
logo – moderní, jednoduché, rozpoznatel‑
né, výrazné, jedinečné a snadno zapamato‑
vatelné. Vytvořené logo obsahuje základní 
historické barvy města a vlnku jako symbol 
vody, rybníků i přírody s doplněním názvu 
města. Užití loga upravuje grafický manuál.

Logo má mnohoúčelové využití zejména 
v oblasti marketingu. Tištěné materiály měs‑
ta jako jsou brožury, letáky, publikace získa‑
jí jednotnou podobu a zajistí profesionální 
dojem. Do budoucna budeme chtít sjedno‑
tit identitu příspěvkových organizací města. 
Sportovní kluby podporované městem bu‑
dou logo propagovat na svých dresech. Při‑
pravujeme zcela nové webové stránky, kte‑
ré návštěvníkům umožní identifikovat o jaké 
město se jedná. Logo bychom rádi umístili 
na budovách, sportovních areálech, knihov‑
ně, kulturním domě s cílem informovat, že 
se nacházíte v městském prostoru. Marke‑
tingové předměty, dárky, suvenýry i plaká‑
ty upozorňující na pořádní místních udá‑
lostí pomohou zvýšit povědomí o městu 
mezi účastníky a návštěvníky. Začlenění loga 
do turistických průvodců, map, informač‑
ních letáků a tabulí umožní turistům snazší 
orientaci a identifikaci města. V neposlední 
řadě logo nabídneme místním podnikate‑
lům pro jejich prezentaci.

Logo nenahrazuje znak města, ten bude i na‑
dále používán na oficiálních dokumentech. 
Logo se tímto stává dalším symbolem naše‑
ho města. Podoba loga má více variant, se 
kterými se budeme setkávat. Věříme, že jed‑
noduchost i variabilitu loga si zamilujete…

Vaše Rada města

Varianty loga

Způsoby použití loga

vlajka

logoznak

Hry třetího věku
Družstva seniorů z Dolního Benešova a Zábřehu, v duchu sportovních her minulého roku, si pro sebe uspořádala sportovní odpoledne.

Hráči v pěti barvách se iniciativně sešli, aby si zahráli a pak se tomu i zasmáli. Ne‑
šlo ani tak o stupně vítězů a medaile, soutěž se stala příležitostí k setkání a po‑
bavení, a také příležitostí zkusit si svou šikovnost. Soutěžilo se ve dvou disciplí‑
nách, ŠIPKY a KUŽELKY. Farní nádvoří se stalo dějištěm her a senioři, rozděleni 
do pěti barevných družstev se snažili šipkami zasáhnout cíl. Někdo měl mušku 
dobrou a strefil se tak zvaně do černého, někdo se strefil jen do černých vrat. 
S nadhledem mávl rukou s nadějí, že to dožene v kuželkách. Podobně tomu 
bylo i v druhé disciplíně. Dobře mířená rána někdy vyšla naprázdno, jindy se jí 
podařilo nastavené kuželky shodit téměř všechny, třebaže až na třetí pokus. Co 
dodat, hra je jen hra. Uvidíme, jak dopadneme s Pétanquem a Bowlingema, ale 
na to si musíme ještě počkat. Někdo vždy musí být první a někdo poslední, ale 
v období třetího věku se pořadí už tak vážně nebere.

A. M.
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Usnesení ze 4. zasedání zastupi-
telstva města Dolní Benešov  
konaného dne 2. května 2023 
Zastupitelstvo města schválilo
1. Záměr přebudování Červené školy 
na ulici Opavské na byty a pověřilo staros‑
tu města vyhlášením VZ na zpracování pro‑
jektové dokumentace k provedení stavby.

Pro hlasovalo 10, proti 3, zdrželi se 0

2. Participativní rozpočet na rok 2023.

Pro hlasovalo 13, proti 1, zdrželi se 0

3. Rozpočtová opatření č. 1/2023 ve zně‑
ní, které je nedílnou součástí usnesení.

Pro hlasovalo 12, proti 1, zdrželi se 2

4. Střednědobý plán rozvoje sociálních slu‑
žeb a souvisejících aktivit Hlučínska ‑východ 
pro období 2023 ‑ 2027 dle předloženého 
návrhu, s připomínkou úpravy tabulky č. 4.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

5. Vyhlášení záměru směny a odprode‑
je pozemků parc. č. 497/11 o výměře 21 m2, 
parc. č. 2316/3 o výměře 23 m2, parc. č. 497/12 
o výměře 2 m2 a parc. č. 2316/4 o výměře 4 m2 
za pozemky parc.č. 2149/162 o výměře 12 m2, 
parc. č. 2316/6 o výměře 2 m2 a parc. č. 493/4 
o výměře 7 m2 v k.ú. Dolní Benešov.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

6. Vyhlášení záměru odprodeje části po‑
zemku parc. č. 424/1 o výměře cca 4 m2 v k.ú. 
Zábřeh u Hlučína.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

7. Spolufinancování 5. výzvy kotlíkových 
dotací a schválilo částku 5 000 Kč na jeden 
realizovaný projekt a celkovou výši dotace 
na 5. výzvu ve výši 100 000 Kč.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

8. Přesun žáků z budovy školy – nižší stu‑
peň „Červená škola“ na adrese Opavská 173, 
747 22 Dolní Benešov, školní družiny a škol‑
ní výdejny stravy z budovy na adrese Hájec‑
ká 66, 747 22 Dolní Benešov, školní družiny 
z budovy na adrese Opavská 173, 747 22 Dol‑
ní Benešov a školní výdejny stravy z budovy 
na adrese Opavská 165, 747 22 Dolní Bene‑
šov na budovu školy – vyšší stupeň „Hlavní 
škola“ na adrese Nádražní 134, 747 22 Dol‑
ní Benešov, a to vše od 1. 9. 2023.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí
1. Závěrečný účet Svazku obcí mikroregi‑
onu Hlučínska za rok 2022, Zprávu o výsled‑
ku přezkoumání hospodaření dobrovolného 
svazku obcí, který se jmenuje Svazek obcí 
mikroregionu Hlučínska, IČ 70951047 za rok 
2022 a Zprávu o výsledku kontroly hospo‑

daření Svazku obcí mikroregionu Hlučínska 
za rok 2022.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

2. Závěrečný účet dobrovolného svazku 
obcí Sdružení obcí Hlučínska, IČ 71179216, 
za rok 2022 včetně Zprávy o výsledku pře‑
zkoumání hospodaření dobrovolného svaz‑
ku obcí Sdružení obcí Hlučínska za rok 2022 
ze strany Moravskoslezského kraje a včetně 
Zprávy Kontrolní a revizní komise při Sdru‑
žení obcí Hlučínska o výsledku kontroly hos‑
podaření dobrovolného svazku obcí Sdru‑
žení obcí Hlučínska za rok 2022.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

3. Zprávu o činnosti rady města od posled‑
ního zasedání zastupitelstva města.

Usnesení z 5. zasedání zastupi-
telstva města Dolní Benešov  
konaného dne 22. června 2023
Zastupitelstvo města schválilo
1. Poskytnutí dotace ve výši 100 000 Kč 
a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace 
s  Moravskoslezský krajem, IČ 70890692, 
28. října 117, 702 18 Ostrava v rámci které 
bude vlastníkům nemovitých věcí nacháze‑
jících se na území města Dolní Benešov po‑
skytován příspěvek města ve výši 5 000 Kč 
na výměnu kotlů z projektu Kotlíkové dota‑
ce v Moravskoslezském kraji – 5. výzva.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0

2. Účetní závěrku města Dolní Benešov se‑
stavenou k rozvahovému dni 31. 12. 2022.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0

3. Závěrečný účet města za rok 2022 se 
všemi jeho součástmi:

• hospodaření města,

• zpráva o výsledku přezkoumání  
 hospodaření auditorem,

• zpráva o hospodaření příspěvkové  
 organizace MŠ Dolní Benešov,  
 Osada Míru,

• zpráva o hospodaření příspěvkové  
 organizace ZŠ Dolní Benešov,

• zpráva o hospodaření příspěvkové  
 organizace Kulturní dům Dolní Benešov,

• finanční vypořádání se státním  
 rozpočtem,

• vyúčtování státního závěrečného účtu 
 a vyslovilo souhlas s celoročním  
 hospodařením, a to bez výhrad.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0

4. Rozpočtová opatření č. 2/2023 ve zně‑
ní, které je nedílnou součástí usnesení.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0

5. Uzavření směnné a kupní smlouvy s…, 

týkající se směny a prodeje pozemků města 
parc. č. 497/11 o výměře 21 m2, parc. č. 2316/3 
o výměře 23 m2, parc. č. 497/12 o výměře 
2 m2 a parc. č. 2316/4 o výměře 4 m2 za po‑
zemky…parc. č. 2149/162 o výměře 12 m2, 
parc. č. 2316/6 o výměře 2 m2 a 493/4 o vý‑
měře 7 m2 v k.ú. Dolní Benešov, kdy cena po‑
zemků města přesahující výměru směňova‑
ných pozemků ve vlastnictví…bude 2 000 Kč 
za m2 předmětných pozemků a pověřilo sta‑
rostu podpisem příslušné smlouvy.
Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 1
6. Uzavření kupní smlouvy týkající se pro‑
deje části pozemku města parc. č. 424/1 
o výměře 4 m2 v k.ú. Zábřehu u Hlučína…– 
Zábřeh za cenu ve výši 2 000 Kč za m2 a po‑
věřilo starostu podpisem příslušné smlouvy.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.
7. Odkoupení pozemku parc. č. 110/60, 
orná půda, o výměře 201 m2 a pozemku 
parc. č. 110/41 orná půda o výměře 208 m2 
v k.ú. Zábřeh u Hlučína od…za cenu ve výši 
75 Kč/m2 a pověřilo starostu podpisem pří‑
slušné smlouvy.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.
8. Odkoupení pozemku parc. č. 110/61, 
orná půda o výměře 200 m2 v k.ú. Zábřeh 
u Hlučína od…za cenu ve výši 75 Kč/m2 
a  pověřilo starostu podpisem příslušné 
smlouvy.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.

9. Odkoupení pozemku parc. č. 110/59, 
orná půda o výměře 217 m2 v k.ú. Zábřeh 
u Hlučína od…za cenu ve výši 75 Kč/m2 
a  pověřilo starostu podpisem příslušné 
smlouvy.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.

10. Odkoupení pozemku parc. č. 110/58, 
orná půda o výměře 224 m2 v k.ú. Zábřeh 
u Hlučína od… za cenu ve výši 75 Kč/m2 
a  pověřilo starostu podpisem příslušné 
smlouvy.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.

11. Uzavření smlouvy o zřízení věcného 
břemene – služebnosti se společností ČEZ 
Distribuce, a. s., IČ 24729035, Teplická 874/8, 
405 02 Děčín, Děčín IV – Podmokly smlou‑
vy o zřízení věcného břemene – služebnos‑
ti spočívající ve zřízení přípojky kNN na po‑
zemcích města parc. č. 4, parc. č. 6, parc. 
č. 1747/2, parc. č. 2185/1 a parc. č. 2186 v k.ú. 
Dolní Benešov za cenu ve výši 5 920 Kč bez 
DPH.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0

12. Souhlas s  tím, že město v  souvislos‑
ti s nabytím budovy č. p. 109, která je sou‑
částí pozemku parc. č. 227 zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 227 m2 a pozemkem parc. 

č. 688/2 ostatní plocha o výměře 7 593 m2 
v k.ú. Zábřehu u Hlučína převezme i případ‑
né ekologické závazky s tímto majetkem spo‑
jené, vezme na sebe povinnosti plynoucí 
z jejich odstraňování a nebude od Správy 
železnic požadovat náhradu spojenou s od‑
straňováním těchto závazků.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.

13. Souhlas se základními technickými pod‑
mínkami prodeje, které jsou uvedeny v části A.  

Informací o možnostech a podmínkách pro‑
deje č. j. 15541/2022‑SŽ ‑GŘ‑031(3) vydaný‑
mi Generálním ředitelstvím Správy želez‑
nic dne 13. 6. 2023.
Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0.

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí
1. Zprávu o činnosti rady města od posled‑
ního zasedání zastupitelstva města.

Mgr. Jiří Krömer - tajemník MěÚ

První právní pomoc je díky senátoru 
Paverovi zadarmo

Každý měsíc desítky lidí z Opavska, Hlučínska 
a Vítkovska využívají v obtížných životních si‑
tuacích bezplatnou právní poradnu, kterou 
pátým rokem provozuje ve své opavské kan‑
celáři senátor Herbert Pavera. Jako například 
starší dáma, která měla rodinné problémy 
s jedním ze svých tří synů. Paní byla ve věku, 
kdy zvažovala, co nadále bude s jejím ma‑
jetkem. Kvůli hodně problémovým vztahům 
s jedním ze synů, paní nechtěla, aby tento 
syn po ní dědil nemovitý majetek – byt. Vše 
se povedlo a díky poradně celá rodina pře‑
dešla sporům o dědictví.

„Najal jsem právníky, abych do svého regionu 
mohl něco málo vrátit ve službách lidem, kte‑

ří řeší nějaký problém,“ říká se senátor Pavera a dodává, že je důležité nečekat, jinak 
se to, co se původně zdálo jako maličkost může vyvinout v mnohem větší problém. 

Poradna nejčastěji řeší problémy v oblasti exekuce, výpovědi, ale i dědictví nebo 
nájemního bydlení. Prostě, co život přinese. Právníci řeší konkrétní dotazy. Obvyk‑
le vysvětlí, na co má tazatel právo a na co ne, a nabídnou možnosti, jak by se pro‑
blém dal řešit, případně kolik by je to mohlo stát peněz nebo zda je šance získat 
bezplatného advokáta. Senátor zaplatil za tyto služby již více než půl milionu ko‑
run. Pokud byste věděli, o někom, kdo potřebuje pomoci, nabídněte mu kontakt.

Kancelář najdete na adrese: Dolní náměstí 17/9 v Opavě (Obchodní dům TIPA). Práv‑
ní poradna funguje každé pondělí mezi 12:30‑14:30.

Bezplatná právní poradna v kostce aneb s čím Vám mohou 
právníci odborně poradit:
• problematické nájemní nebo pracovní vztahy,
• exekuce a oddlužení,
• rozvody a vypořádání společného jmění manželů,
• výživné na nezletilé děti,
• sousedské spory,
• pravidla hospodaření spoluvlastníků
• popřípadě se pokusí odpovědět a poradit i na další problémy.

Více informací a příběhů, kdy právníci v poradně pomohli lidem, najdete na webu 
Herberta Pavery: https://www.herbertpavera.cz/post/pravni ‑pomoc ‑v‑opave‑

‑zdarma.

Své dotazy můžete posílat i on-line na herbert@herbertpavera.cz

Poděkování 
Fotbalovému klubu 
Dolní Benešov

Utekly tři roky, ve kterých dost významnou roli 
hrál tzv. COVID 19 a jeho dozvuky. Nesvolával 
jsem kolegy kněze z různých farností, aby se po-
stavili proti tradičnímu fotbalovému soupeři, 
který si říká „Chlopi z Kolovratu“. S nimi a vlast-
ně proti nim jsme na malém hřišti v Zábřehu 
hráli celkem sedm let po sobě (2013 – 2019).

Čas nezastavíš, fyzička jde dolů, když se o ni 
nestaráš a „obal“ břišní dutiny chtíc nechtíc 
roste směrem ven. Změna není na škodu, 
proto jsme letos vyzvali jako soupeře pro 
kněze ostravsko ‑opavské diecéze muže – 
vlastně také „chlopy“, ale tentokrát ze Zá‑
břehu.

V neděli 18. června proběhlo malé spor‑
tovní odpoledne na hřišti v Zábřehu, kde 
se nejdříve střetla dvě družstva žáků míst‑
ního fotbalového klubu a po nich hráli kněží 
diecéze proti zábřežským mužům. Výsledek 
druhého zápasu skončil 5:9 pro Zábřežáky. 
Ale o tom nechci psát. Daleko více mi leží 
na srdci poděkovat.

Poděkovat vedení Fotbalového klubu 
v Dolním Benešově za velikou vstřícnost 
v přípravě a samotné realizaci celé akce:

• Za vhodný termín pro oba zápasy

• Za propagaci formou plakátků a dalších 
informačních cest

• Za přípravu hřiště a celé logistiky pro 
hráče

• Za vhodnou formu občerstvení jak pro 
hráče, tak pro přítomnou veřejnost

• Za jednoduché představení hráčů a ko‑
mentář k dění na hřišti

Prostě za veškerou podporu. DÍKY VÁM, 
MOCKRÁT DÍKY.

Rádi bychom v budoucnu touto cestou po‑
kračovali v několikaleté tradici.

Za kněze ostravsko -opavské diecéze Pavel 
Kuchař, farář (který hrát fotbal neumí).
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„Co jste HASIČI…“ Jednotka sboru dobrovolných hasičů Dolní Benešov
Jednotka během uplynulých dvou měsíců zasahovala celkem u pěti mimořádných událostí:

2 × Likvidace bodavého hmyzu
3 × Technická pomoc
• spolupráce se zdravotnickou záchrannou 
službou MSK při transportu pacienta do sa‑
nity
Jednotka dále asistovala při usměrňování 
(řížení) silniční dopravy
• při smutečním průvodu na pohřbu R. No‑
váka)
• na akci Hudební Jaro na Hlučínsku
• při „Slavnosti Božího těla“ na náměstí Cy‑
priána Lellka.

Výcvik na vodě Hlučín 13. 5. 2023

Proběhlo na Hlučínském jezeře instruktážně 
metodické zaměstnání jednotek sboru dob‑
rovolných hasičů předurčených na záchranu 
z vody. Výcviku se zúčastnili členové JSDH 
Dolní Benešov a JSDH Hlučín. Náplní práce 
byl nácvik záchrany tonoucích osob pomocí 
dostupných technických prostředků, moto‑
rové člunu a ukázka jízdy na vodním skútru.

Ukázka zásahu 
u dopravní nehody motorkáře 
5. 6. 2023

Proběhla členy JSDH na „Kamenci“ ukáz‑
ka poskytnutí předlékařské první pomoci 
zraněnému motorkáři při dopravní nehodě.

Taktické cvičení – požár v MŠ Dol-
ní Benešov 15. 6. 2023

Námětem cvičení byl zásah při požáru v ma‑
teřské škole v Dolním Benešově. Účelem to‑
hoto cvičení byl nácvik evakuace a záchrany 
osob (přibližně 20dětí) z budovy zasažené 
požárem. Toto cvičení proběhlo ve večer‑
ních hodinách v rámci akce „večerní pro‑
gram pro předškoláky“.

Sbor dobrovolných 
hasičů Dolní Benešov

Družební setkaní SDH Dolní Be-
nešov s DHZ jasenové (sk) 22. – 
23. 4. 2023
Uspořádali další družební setkání SDH Dolní 
Benešov s DHZ Jasenové na Slovensku. Tato 
akce proběhla tentokrát i za účasti zástupců 
Města Dolního Benešova, děkana Hlučínské‑

ho děkanátu p. Pavla Kuchaře a zástupců 
obce Jasenové (okres Žilina). Programem 
setkání bylo mj. společné hasičské cviče‑
ní (JSDH Dolní Benešov a DHZ Jasenové) 
plnění protipovodňových bariér vodou 
(tzv. „vodou proti vodě“). 

Slavnostní mše – svatý Florián
V kostele sv. Martina se v neděli 7. 5. 2023 
se konala slavnostní mše svatá za živé 
a zemřelé členy z SDH Dolního Benešova 
a Zábřehu s následným průvodem a po‑
žehnáním k soše sv. Floriána na náměs‑
tí Svobody. 

26. Svatofloriánské setkání 
hasičů a hasičských zástav 
okresu Opava
V sobotu 13. května 2023 proběhlo u pří‑
ležitosti 130‑tého výročí založení SDH Ště‑
pánkovice tradiční Svatofloriánské setká‑
ní hasičů okresu Opava za účastí několika 
desítek hasičský zástav a praporečníků. 

Hasičský den sobota 17. 6. 2023
V areálu hasičské zbrojnice proběhl „Ha‑
sičský den“ po uzávěrce zpravodaje. Více 
informací v příštím vydání zpravodaje.

Závěrem přeji čtenářům zpravodaje klid‑
né a odpočinkové prožití letních prázdnin.

Za SDH Dolní Benešov
Ing. Jiří Mohyla

1. Výcvik na vodě – Hlučínské jezero

2. Ukázka zásahu u dopravní nehody motor-
káře

3. Taktické cvičení – Požár v MŠ Dolní Benešov

4. Družební setkaní SDH Dolní Benešov s DHZ 
Jasenové

5, 6 a 7. Slavnostní Mše svatá - Svatý Florián

8 a 9. 26. Svatofloriánské setkání Štěpánkovice

V neděli 25. června 2023 
se v obřadní síni zámku Dolní Benešov kona-
lo slavnostní vítání nových občánků. 

Vítání vedl místostarosta města Ing. Petr Dohnal. 
Celkem bylo přivítáno 12 dětí. 

Děti obdržely od města finanční dar, spolu s kvě-
tinou a knihou, kterou napsala místní spisova-
telka p. Malchárková.

Ing. Petra Harasimová, 
matrikářka

inzerce

1.

2.

3.

7.

4.

5.

6.

8.

9.
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Letní trojúhelník a dvojitý modrý superúplněk
Začíná nám vrcholit léto, je doba prázdnin a dovolených. Máme také více času, teplé večery trávíme venku a tak se nabízí pohled na večerní 
oblohu s možností poznávat hvězdy a souhvězdí jež se postupně rozsvěcují nad našimi hlavami. V létě se zastavuje postupné prodlužování 
dne a proto také na obloze se postavení hvězd a souhvězdí až do začátku podzimu drží za soumraku stále na stejném místě oblohy. To je 
ideální příležitost naučit se je poznávat a lehce je nalézt na obloze.

Dominující jsou tři jasné hvězdy, které máme 
zvečera přímo nad hlavou a tvoří seskupení 
nazývané neoficiálně jako letní trojúhelník. 
Nejjasnější z nich je Vega, patří do malého 
souhvězdí Lyry a ta nám svítí nejvýše nad 
hlavou. O něco slabší hvězda tvořící pravý 
úhel trojúhelníku je Deneb a je nejjasnější 
hvězdou velkého souhvězdí Labutě. Nejníže 
pak trojúhelník uzavírá hvězda Atair, hlavní 
hvězda souhvězdí Orla. Pokud si tyto hvězdy 

a jejich polohu na nebi zapamatujeme, tak 
zároveň budeme umět identifikovat i sou‑
hvězdí ke kterým patří. Prakticky celé léto 
se nacházejí večer na stejném místě v okolí 
nadhlavníku, čili přímo nad hlavou.

Máme ale na nebi ještě planety a Měsíc. 
V červenci nám vrcholí viditelnost planety 
Venuše, 2. července je nejjasnější a poblíž se 
stále nachází slábnoucí planeta Mars. Obě 
planety se v červnu k sobě přibližovaly, ale 
nakonec se neminou, ale rozejdou. Tako‑
vému jevu se říká kvazikonjunkce. Venuše 
totiž poměrně rychle proletí mezi Sluncem 
a Zemí a v srpnu se již stane jitřenkou na ran‑
ní obloze. Další planetou, kterou budeme 
mít od srpna od večera na obloze po celou 
noc je Saturn. Saturnův prstenec je viditel‑
ný jen v dalekohledu, ale Saturna se může‑
me naučit rozeznávat podle žlutooranžové 
barvy a je jasnější než hvězdy v okolí. Nej‑
větší planeta Jupiter se na večerní oblohu 
dostane až na podzim.

K výjimečné události dojde i u našeho Měsí‑
ce. Ten totiž v srpnu bude dvakrát v úplňku. 
A to 1. srpna a 31. srpna. O takovém úplň‑
ku se pak hovoří jako o „modrém“, který ale 
nesouvisí s barvou, je to jen slengový pře‑
klad s angličtiny, kde tento význam zname‑

ná „jednou za čas“ nebo „jednou za uherský 
rok“. Ale to ještě není všechno, tyto úplňky 
nastanou zároveň poblíž místa, kde je Mě‑
síc nejblíže Země a pak hovoříme o super‑
úplňku. V srpnu tedy nastanou dva super‑
úplňky a ten druhý bude navíc ještě „modrý“.

V polovině srpna se ještě můžeme za jas‑
ných nocí pokusit o pozorování „padajících 
hvězd“. V noci z 12.na 13. srpna vrcholí pra‑
videlný meteorický roj Perseidy, který pat‑
ří mezi vydatnější roje a letos navíc nebude 
v tu dobu na obloze Měsíc, takže bychom 
mohli na tmavé obloze spatřit až 60 meteo‑
rů za hodinu. K tomuto ani výše uvedeným 
pozorováním nebudeme potřebovat dale‑
kohled, vystačíme si se svýma očima a tak 
doufejme že nám počasí bude přát.

Za astronomický kroužek  
František Gaidečka

Hvězdárna KD D.Benešov má během letních 
prázdnin pravidelnou technickou údržbu 
a nebude přístupná. Pozorování opět za‑
hajujeme v pátek 1. září.

Kontakt: mobil 732 845 328

e ‑mail: hvezdarna.dbenesov@seznam.cz

jsme také na faceboku: Hvězdárna  
Dolní Benešov

Městská knihovna
V minulých dvou měsících jsme měli v knihovně, kromě klasické knihovnické činnosti, také několik návštěv. Sešli jsme se s dětmi ze dvou 
pátých tříd a naposledy taky se čtvrťáky. Děti byly fakt bezva, zvídavé, vtipné, pohotové. Poslouchaly vyprávění o knihách a kvíz na ukončení 
knihovnické lekce zvládly s přehledem (s malými chybičkami 😊).

Ale o jednu situaci, která nastala u knihov‑
nické lekce 4.a, bych se s vámi chtěla podě‑
lit. U kvízu musí každé dítě přečíst otázku 
a odpovědět s pomocí knihy, kterou dosta‑
ne. Když přišla řada na malého Timura, Ukra‑
jince, který v Dolním Benešově našel s ma‑
minkou útočiště před ruskou agresí, naklonil 
se jeden ze spolužáků k dalšímu chlapci, Ro‑
manovi z Ruska, a řekl:“…přelož mu to, ne?“ 
A Roman přešel z bezchybné češtiny v ruš‑
tinu a svému spolužákovi, který v řeči ješ‑
tě není tak zběhlý, otázku okamžitě přeložil. 
Timur pak už bez problému správně odpo‑
věděl.

Škoda, že toto nemůže existovat i ve svě‑
tě dospělých. Kdyby se tak někdo naklonil 
k prezidentu Putinovi a řekl: “… ukonči to 
už a omluv se, ne?“

Nové knihy

Pro dospělé: Castillo, L.: Mrtví promlouva‑
jí, Vondruška, V.: Vzpoura goliardů, Adler‑

‑Olsen: Nesmírný, Steadman, C.: Hrob mého 
manžela, Gibney, P.: Ani slovo, Whitton, H.: 
Vratislav, Jakobková: Ideální manžel, Lau‑
ren: Božská potvora, Klevisová, M.: Vraní oko, 
Trpková, K.: Vetřelec, Reid, T.: Sedm manže‑
lů, Vrchovský: Statek, Picoult, J.: Kniha dvou 
cest, Fields, H.: Dokonalá smrt, Fields, H.: Do‑
konalá lítost, Linke, B.: Srdcem mojí babičky, 
Tudor, C.J.: Škvíra, Panda, S.: Cirkadiánní kód 
proti cukrovce, Blažejová: Cíťa, Malchárko‑
vá, A.: Trnková zima, Mornštajnová, H.: Les 
v domě a další.

Pro děti a mládež: Gessler, T.: Zvířecí ne‑
mocnice, Kouzelná Beruška, Barrows, A.: Kája 
a Oliva, Časopedie, Atlas zvířat, Garcia, E.: 
Evoluce, Campos, P.: Hravé oblékání, Day‑
nes, K.: Co je to hovínko? Disney, W.: Frčíme, 
Jost, A.: Princezna, Peyo: Šmoulové, Hoo‑
ver, C.: Možná jednou, Hoover, C.: Na obtíž, 
Delgado: Starověký Řím, Starověké Řecko, 
Kratochvíl, M.: Prázdniny blbce č. 13, García, 
E.: Hudební nástroje, Bolfová, K.: Kluk v ko‑
pačkách, Addair, T.: Koláčky a spiklenci 2. díl, 

Štárková, P.: Jak se dostat z maléru, a další.

Během prázdnin je půjčovní doba upra‑
vena a to stejně jako v minulých letech:

Pondělí: zavřeno

Úterý: 10.00 ‑ 12.00 12.30 – 15.00

Čtvrtek: 13.00 – 17.30

3. 7. – 7. 7. a 20. 7. je knihovna uzavřena

Všem vám přeji krásné léto a budete‑li mít 
chuť a čas, stavte se 😊.

Jana Petrásková, vedoucí knihovny
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Vzpomínka
Začátkem května odešla do mažoretkového nebe neobyčejná žena. Žena tvořivá, plná 
nápadů, překypující energií a pozitivním přístupem k životu. Kdo alespoň trochu sledoval 
vystoupení mažoretek, zvláště pak za doprovodu kvalitního dechového orchestru, zajisté 
tuší, že vzpomínám na Paní Editu Chwistkovou z Havířova.

Paní Edita od útlého dětství milovala pohyb, 
už jako žákyně reprezentovala školu ve spor‑
tu, jako učitelka základní školy učila tělocvi‑
ku a po vyučování vedla taneční kroužek. 
Ve svých vzpomínkách se nejednou zmíni‑
la o tom, že zpočátku váhala, zda se má vě‑
novat krasobruslení, nebo tanci. Inspirová‑
na jedním slavným francouzským filmem 
se rozhodla založit mažoretkovou skupinu, 
nazvala ji docela trefně ‑ „Variace“. Připravi‑
la první choreografii, s kterou v roce 1970 
vystoupila na 1. ročníku velkolepé slavnosti, 
jež po dlouhá léta byla známá jako „Havířov 
v květech“. Zažila opravdový úspěch, a tak 
začala její skutečná mažoretková odyssea.

Každé vystoupení předcházely náročné pří‑
pravy, šití krojů a klobouků, shánění vhodné 
obuvi. Všechno obstarala sama se svou obě‑
tavou švagrovou. Pod záštitou Dolu Dukla, 

který měl svou vlastní dechovku, se soubor 
Variace začal účastnit různých vystoupení 
na domácí půdě, ale i v zahraničí. Nejednou 
vzpomínala na zážitky z různých evropských 
zemí, zejména pak na vystoupení v Alžíru, 
což bylo na tu dobu nevídané. V tomto oka‑
mžiku už nešlo o žádnou bludnou pouť, ale 
o skutečnou cestu za úspěchem.

Důležitým milníkem pro soubor se stalo 
propojení s  Dechovým orchestrem mla‑
dých z Dolního Benešova. Od této chvíle se 
oba soubory staly okrasou nejednoho fes‑
tivalu, společně získávali významná oceně‑
ní, třeba „Zlatou lyru“ v Rybníku nebo abso‑
lutní prvenství v německém Bőselu. A v této 
chvíli je namístě vzpomenout dlouholetého 
dirigenta pana Richarda Nováka. Je zvláštní 
až neuvěřitelné, že už také není mezi námi. 
Ve středu se rozloučil se zesnulou Editou 
Chwistkovou a v pátek odešel za ní do hu‑
debního nebe. Jsem ochotna uvěřit tomu, 
že nyní tam někde sedí spolu a připravuji 
koncert pro andělské obecenstvo.

Oba totiž pochopili, že není až tak důleži‑
té vyhrávat soutěže, že mnohem důleži‑
tější je rozdávat lidem radost a potěšení. 
A také to dělali, s velkým srdcem, pečlivě 
a zodpovědně. Se svými soubory vystoupi‑
li na mnoha tuzemských festivalech, kupří‑
kladu na FIJU Cheb, potěšili diváky na roz‑

manitých zahraničních slavnostech, jezdili 
spolu do Polska, Německa, Rakouska, Itálie, 
nejčastěji pak do Francie, kde nadchli divá‑
ky z mnoha obcí a měst nejen v Normandii 
nebo Provence, ale hráli v samotné Paříži 
i jejím okolí, po koncertech v severní Francii 
mnohdy zase pokračovali do Belgie. Je té‑
měř nemožné vzpomenout všechna místa, 
která potěšili svým uměním.

Vzpomínky na Editu Chwistkovou a Richarda 
Nováka nelze zaznamenat na jednu skrom‑
nou stránku papíru, ty by byly námětem pro 
celou vzpomínkovou knihu. Neboť život 
obou těchto vzácných lidí zanechal v kaž‑
dém z nás, co jsme je znali, významnou sto‑
pu. Oba vychovali celé generace, v prvním 
případě mažoretek, v druhém případě mu‑
zikantů. Obě skupiny se natolik léta propojo‑
valy, že zanechaly hmatatelnou stopu v his‑
torii měst, ve kterých působily.

Nyní již nemůžeme více než zavzpomínat 
a poděkovat za vše, co Edita Chwistková či 
Richard Novák udělali pro společnost a za‑
jisté i pro každého z nás.

S úctou Danka Kulová

Aktuality ze šachového klubu TJ Dolní Benešov
Před prázdninovou pauzou přinášíme ještě krátkou reportáž z proběhlých akcí. K šachu se pak vrátíme opět se začátkem nového školního roku.

MČR dětí do 8 let
O prodlouženém víkendu na přelomu dubna 
a května, konkrétně ve dnech 30.4. a 1.5., se 
v Krnově uskutečnilo mistrovství ČR dětí do 8 
let v rapid šachu. Součástí této akce byly také 
doprovodné turnaje pro starší děti i případ‑
ný trenérský nebo rodičovský dohled. V tur‑
naji o titul šampiona do 8 let nás reprezen‑
tovali dva „přespolní“ hráči – Daniel Dluhoš 
(Ludgeřovice) a Ondřej Szolony (Petřkovice). 
Oba kluci hrají šachy v podstatě necelý rok, 
nicméně v konkurenci 108 hráčů z celé re‑
publiky se rozhodně neztratili. 

Ondřej Szolony, na fotce vpravo / černé figury

Lépe si vedl Ondra (ročník 2015),  který v 9 
kolech, kde měl každý hráč 20 minut na pře‑
mýšlení a bonus 10 sekund za provedený tah, 
uhrál velmi slušných 5 bodů a skončil na 41. 
místě. Ondra měl našlápnuto na ještě lepší 
výsledek, po 5 kolech měl 4 body, bohužel 
druhý den se mu příliš nevydařil. Ještě o rok 

Daniel Dluhoš, vpravo / bílé figury

mladší Danek (2016) zahrál taky velmi dobrý 
turnaj, získal 4 body a umístil se na 63. mís‑
tě. V doprovodném turnaji pro děti do 14 
let hráli navíc Ondrovi starší sourozenci, 
Max a Viktorie. V tomto turnaji ale byli té‑
měř nejmladší, konkurence 45 hráčů byla 
vysoká, Max nakonec vybojoval z 9 kol 3,5 
bodu a Viki 2,5 bodu. Detaily z této zdařilé 
akce lze nalézt na webových stránkách ŠK 
Krnov, www.sachykrnov.cz. 

Ostravský koníček 2023
V rámci šachového festivalu Ostravský koník 
připravili pořadatelé také jednodenní rapid 
turnaj pro děti z ostravských základních škol. 
Turnaj se hrál celkem ve třech kategoriích, 1.‑
2. třída, 3.‑5. třída a pak 6.‑9. třída, a dohro‑
mady se do něj přihlásilo přes 300 dětí. Sou‑
těže se účastnily také děti z našeho kroužku, 
konkrétně 3 sourozenci Szolony. V katego‑
rii nejmladších se výborně dařilo Ondrovi, 
který uhrál 6 bodů ze 7 kol a pouze na hor‑
ší pomocné hodnocení skončil na nepopu‑
lárním 4. místě, když všichni tři medailisté 
uhráli také 6 bodů. V konkurenci 70 dětí je 
to velmi pěkný úspěch. Max a Viki pak zá‑
polili v kategorii 3. až 5. třídy a vedli si také 
velmi solidně. Při účasti 110 hráček a hrá‑
čů je 12. místo Maxe (za 5 bodů) a 26. místo 
Viki (se 4,5 bodu) určitě povzbudivým vý‑
sledkem do budoucna. 

Valná hromada ŠK
Pravidelná schůze aktivních členů a pozva‑
ných hostů spojená s ukončením sezony se 
v letošním roce konala v sobotu 13. května 
v Restauraci na Hřišti. VH se zúčastnilo 20 
členů klubu a hostů, aktivních členů s hla‑
sovacím právem bylo 17, průběh řídil pre‑
zident klubu Tomáš Vavřínek. Na schůzi se 
postupně probíraly body týkající se soutě‑
ží družstev a hodnocení sezony z pohledu 
jednotlivých kapitánů, následně zhodnocení 
výsledků mládeže, informace o stavu člen‑
ské základny, pokračování a rozvoj krouž‑
ků mládeže, obsazení družstev na další se‑
zonu. Zazněly také informace z výboru TJ, 
výboru ŠK, o dalších akcích, především tur‑
naji MKO a samozřejmě také stručná infor‑
mace o ekonomické situaci klubu. Proběh‑
la zároveň volba nového člena výboru, kdy 
po rezignaci Radima Krupy na tuto pozici 
jej nahradil jediný kandidát – Tomáš Kučera. 
Radima v pozici ředitele turnaje MKO, který 
se uskuteční v září v kulturním domě, nahra‑
dí Jitka Vavřínková. Po probrání všech bodů 
následovala ještě diskuze a pak i společná 
večeře a volná zábava.

Klubovní přebor v bleskovém  
šachu
Po skončení soutěží družstev nadešel ten 
správný čas pro každoroční klubovní pře‑
bor v bleskovém šachu. Je to jedna z nej‑
rychlejších variant, kdy každý hráč má na ce‑
lou partii jen 3 minuty s přídavkem 2 sekund 
za každý provedený tah. Organizace se ujal 

Radim Krupa, pod jehož taktovkou se turna‑
je v páteční podvečer 2.6. zúčastnilo celkem 
9 členů. Vzhledem k tomuto počtu se nehrá‑
lo švýcarským systémem, ale variantou lo‑
sování každý s každým. O vítězství v turnaji 
se přetahovali Tomáš Vitásek a Mirek Suchá‑
nek, kteří oba nakonec z 8 kol uhráli shod‑
ně 7 bodů. Vítězem se nakonec stal Tomáš, 
který zvítězil ve vzájemné partii a měl tedy 
lepší pomocné hodnocení. Na medailových 
pozicích doplnil tyto dva hráče ještě organi‑
zátor Radim s 6 body. Přebor se hrál samo‑
zřejmě v uvolněné a přátelské atmosféře, 
po skončení ještě následovala „after‑party“ 
až do pozdních večerních hodin. 

Šachový kroužek
S příchodem letních prázdnin byl postupně 
v našich 3 lokacích ukončen i kroužek mláde‑
že pro školní rok 2022/23. Děti měly možnost 
se zlepšit v dovednostech královské hry ne‑
jen v Dolním Benešově (pod vedením Pavla 
Rakúse), ale také v Zábřehu (kde se dětem 
věnoval Max Slanina) a pod hlavičkou naše‑
ho ŠK i v Hlučíně na ZŠ Rovniny a DDM Hlu‑
čín (kde kroužky řídil Pavel Byma). Dohro‑
mady hodiny šachu navštěvovalo téměř 40 
dětí, dostavily se i první úspěchy – například 
výhra v okresním přeboru školních družstev 
pro ZŠ Zábřeh, máme také okresního pře‑
borníka v rapid šachu do 10 let. Kroužky bu‑
dou opět pokračovat od září, přesný termín 
začátku zveřejníme v dalším čísle zpravoda‑
je a také na stránkách našeho klubu a mate‑
riálech na nástěnkách ve školách.

Následující šachové akce
Prázdniny jsou 
pro šachist y 
vždy okurková 
sezona, nicmé‑
ně i přesto se na‑
jde pár akcí, kde 
je možné se po‑
tkat a  pěkně si 
zahrát. V sobotu 
29. července nás 
čeká okresní pře‑
bor tříčlenných 
družstev, který 
opět bude po‑

řádat náš šachový klub v přísálí kulturního 
domu. Aktualizace se budeme snažit prů‑
běžně dávat na webové stránky klubu, je‑
jichž adresa je: https://sachydb.cz    

Za výbor ŠK TJ Dolní Benešov, Ing. Pavel Rakús
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XXXII. Hudební jaro na Hlučínsku 27. 5. 2023 XXXII. Hudební jaro na Hlučínsku 27. 5. 2023

Lovesong Orchestra 27. 5. 2023 Dětský den 2. 6. 2023

Boží tělo 11. 6. 2023 Slavnostní otevření ZŠ 15. 6. 2023Boží tělo 11. 6. 2023 Slavnostní otevření ZŠ 15. 6. 2023

Dětský den 2. 6. 2023 Slavnostní otevření ZŠ 15. 6. 2023Laco Déczi 4. 6. 2023 Slavnostní otevření ZŠ 15. 6. 2023

Slavnostní otevření ZŠ 15. 6. 2023Laco Déczi 4. 6. 2023

Slavnostní otevření ZŠ 15. 6. 2023
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Zprávičky z barevné školičky Třída Krtečků ( Zábřeh )

1.

Na jaře bylo u nás veselo. Je důležité dětem připomínat zvyky, 
proto jsme si 2. 5. 2023 udělali čarodějnické dopoledne plné 
her a tance. Konec dopoledne nám zakončilo Divadlo s mari-
onetami čarodějnickou pohádkou.

V dubnu jsme se jeli podívat na Den mláďat do Opavy, kde 
děti viděly všechna domácí zvířata a jejich mláďata. Zúčast‑
nily se soutěží, za které pak dostaly sladkou odměnu. Měly 
také možnost si prohlédnout vojenskou, hasičskou, záchra‑
nářskou i policejní techniku.

V rámci týdenního tématu, Dospěláci v práci“ jsme navštívili 
Autotop Sněhota, s. r. o., tímto děkujeme za umožnění pro‑
hlídky. Zároveň děkujeme i panu Nevřelovi za umožnění ex‑
kurze ve firmě Lena – hračky, s. r. o. a panu Laňkovi za pro‑
hlídku. Děti si odnesly nejen zážitek ale i dárkové předměty 
na památku.

Květen patřil tradičně maminkám, kdy jsme si pro ně přichys‑
tali vystoupení i s Logohrátkami Slávka Boury, které maminkám ukázaly, jak pra‑
covat s dětmi na rozvoji správné výslovnosti u dětí.

Den dětí jsme oslavili výletem do Planetária, kde se děti seznámily s vesmírem 
pomocí naučné pohádky, Červená Karkulka a babiččin dalekohled. Na konec 
školního roku k nám ještě zavítalo divadlo Smíšek s pohádkou Víla Lesněnka.

U krtečků probíhají přípravy v plném proudu 
na rozloučení se školním rokem. Proto Vám chce‑
me za celý kolektiv MŠ popřát krásné prázdniny! 
Na všechny dětičky se budeme těšit v novém škol‑
ním roce a našim školákům přejeme krásný nový 
start do jejich nové životní etapy.

Čarodějnický den

hasiči 

arboretum Nový Dvůr

Slezské divadlo

Lena hračky

vesmírný den

lesní park Klimkovice

kovbojský den včeličkový den

Sovičky - předškoláci

kouzelnický den

Motýlci - předškoláci

Jaro, léto, podzim zima,
ve školce nám bylo prima.
Povídaly hodiny,
že už budou prázdniny…

Nejen tato písnička zní celou školkou. Naši 
předškoláci pilně trénují na závěrečné roz‑
loučení se školkou. Naposledy se ohléd‑
neme zpět a připomeneme si, co jsme za‑
žili na jaře.

Každoročně se jezdíváme podívat na mlá‑
ďata do dvora Střední zemědělské školy 
v Opavě. I letos jsme si prohlédli nejen zví‑
řátka, ale i zemědělskou, vojenskou tech‑
niku a složky IZS.

V Ostravském planetáriu jsme podlehli krá‑
se nekonečného vesmíru a shlédli pohádku 
O červené Karkulce. Vesmírný den si dokon‑
ce udělala i třída Berušek rovnou ve školce.

U Soviček se jedno páteční odpoledne ko‑
nal slet čarodějnic a čarodějů. Umíchali si 
lektvary, zatančili u ohně, pochutnali si 
na strašidelných dobrotách a přičarovali 
nám sluníčko.

V květnu jsme vyrazili za kulturou do Slez‑
ského divadla v Opavě. Představení O Po‑
pelce se dětem velmi líbilo.

Na den dětí se nám třída Motýlků proměni‑
la v obrovskou tlupu kovbojů. Plnili spous‑
tu úkolů na zahradě a za splnění je čekala 
sladká odměna.

Třídy Sluníček a Berušek se vydaly na výlet 
do Lesního parku v Klimkovicích.

V červnu nás čekal barevný zážitek v Arbo‑
retu Nový Dvůr. Konala se tam výstava mo‑
týlů. Mohli jsme shlédnout nejen vylíhnuté 
motýli, ale i jejich larvy. Děti tak mohly po‑
zorovat celý jejich proces vývinu.

U Berušek se to jen hemžilo včeličkami, 
a proto si museli pozvat na návštěvu pana 
včelaře, který jim povyprávěl o své práci 
a předvedl, jak se o včeličky starat.

Na závěr školního roku jsme uspořádali 
pro nejstarší děti ze třídy Motýlků a Sovi‑
ček dobrodružné přenocování v mateřské 
škole. V rámci zábavy jsme dokonce byli 
zachraňování místním hasičským sborem. 
Děkujeme šikovným záchranářům za vy‑
svobození a možnost se blíže seznámit s Va‑
ším povoláním.

Ale teď už školko Ahoooj! Pasování na školá‑
ky jsme zdárně zvládli a těšíme se na prázd‑
niny!

Bc. Radka Ballarinová
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Zprávy ze školy 

Rozhovor s Radkou Magerovou  
(majitelkou cukrárny Madel v Zábřehu)
Baví Vás pečení už od  dětství? Vedl Vás 
k němu někdo?

Vždycky jsem se dívala, když maminka 
doma něco kuchtila a pekla. Občas jsem 
jí pomáhala a začalo mě pečení bavit. Ka‑
ždý víkend jsme měli ke kávě něco slad‑
kého, ráda jsem kouzlila až tak moc, že už 
ani nevím, jak to mohlo chutnat.

Jaké byly začátky? Byla jste rozený talent 
nebo příklad řčení žádný učený z nebe ne-
spadne?

V  prvním ročníku byl celkem boj, jeli‑
kož jsem očekávala, že se hned postavím 
za stůl a budu vytvářet dorty a různé de‑
zerty. Učili jsme se technologické postu‑
py těst, náplní, historii dezertů a já chtěla 
hned zdobit dorty. Postupem času jsem 
získala větší praxi a cukrařina mě začala 
ještě víc zajímat.

Nebála jste se otevřít si vlastní cukrárnu?

Podmínky nebyly úplně ideální, situace 
byla nejistá. Dlouho jsem projížděla okolní 
vesnice, kde by bylo vhodné začít podni‑
kat v cukrařině. Nakonec jsem se rozhodla, 
že si postavím cukrárničku na vlastním po‑
zemku, abych nemusela nikde platit drahý 
nájem. Nakonec jsem ráda, že jsem se tak‑
to rozhodla a cukrárna je na dobrém mís‑
tě, hned u hlavní cesty. Splnil se mi po 20 

letech sen, za který jsem neskutečně ráda.

Pomáhal Vám někdo?

Pomáhala mi celá rodina a dobří kamará‑
di, kterým budu celý život vděčná.

Vymýšlela jste si nějaké recepty sama?

Ano, některé druhy jsem vymyslela sama 
nebo s pomocí naších cukrářek, ale spous‑
tu výrobků vytváříme dle cukrářských 
technologických receptur, jako jsou kla‑
sické zákusky. Pořád nás láká zkoušet něco 
nového a snažíme se jít s dobou i s různý‑
mi trendy. Samozřejmě, že u klasiky chci 
zůstat. bez větrníků, indiánků a punčo‑
vých řezů by to nešlo.

Čekala jste, že bude mít takový úspěch?

Ne nečekala, já se úplně nestačím divit. 
Měla jsem představu takovou, že si ote‑
vřu malou cukrárničku s malým poseze‑
ním, upeču si bábovku, pár věnečků, pár 
dalších druhů a budu si tady sama prodá‑
vat s pomocí dcery a mamky. Realita je ale 
jiná. Máme zde přibližně 20 holek Made‑
lek a objednávek máme čím dál víc. Z ka‑
pacitních důvodů musíme některé zakáz‑
ky s těžkým srdcem odmítat.

Zapojujete se stále do výroby?

Abych řekla pravdu, té administrativy, 
schůzek, věnování se zákazníkům a cel‑

kovému chodu cukrárny je časově nároč‑
né, že se cukrařině věnuji už méně.

Máte nějaký oblíbený zákusek?

Tím, že mi nedávno zjistili intoleranci 
na laktózu, tak si už nemůžu dát všech‑
no co mi chutná. Ale takový poctivý větr‑
ník byl pro mě top už asi od dětství.

Máte stále chuť na sladké, i když jste jím den-
nodenně obklopena?

Určitě ano, sladké mám pořád ráda 
a v rámci mé práce ochutnávat výrobky 
musím.

Kolik tak denně upečete zákusků?

K počtu se nechci vyjadřovat, ale denně 
máme alespoň 50 druhů zákusků ze 120. 
K tomu i několik dortů.

Na závěr bych chtěla říct, že mám opravdu 
skvělý kolektiv. Bez mých holek Madelek 
a rodiny bych to nezvládla. Mám opravdu 
šikovné cukrářky. Děkuji, že dávají do pe‑
čení srdíčko a vyrábí vše s láskou, aby li‑
dem chutnalo.

Za školní parlament zpracovala
Simona Halfarová (9.A)

Návštěva školního 
parlamentu v Praze
Náš školní parlament byl pozván na návštěvu spřátele-
né školy ZŠ Jakutská, Praha 10. Tato návštěva se usku-
tečnila ve dnech 18. – 19. 6. 2023, kdy se 15 členů školní-
ho parlamentu ze 6. až 9. tříd vydalo do Prahy.

První den se nesl v lehce kulturně ‑turistickém duchu. 
Navštívili jsme Vyšehrad a obdivovali pomníky vý‑
znamných osobností odpočívajících na Slavíně. Také 
jsme nezapomněli navštívit Václavské náměstí a něco 
si tam koupit. Večer jsme si s členy parlamentu ZŠ Ja‑
kutská vyměňovali zkušenosti, nápady a projekty re‑
alizované jednou či druhou školou. Druhý den již byl 
oficiálnější. Prohlédli jsme si celou budovu školy, na‑
hlédli do učeben, žáci 4. třídy (zaměřené na hudební 
výchovu) si pro nás připravili malé, ale nádherné hudební vystoupení. Poté jsme navštívili radnici městské části Praha 10 a bese‑
dovali s dvěma místními zastupiteli. Vrcholem programu byla návštěva Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Žáci si zopakovali 
fungování parlamentní demokracie a měli možnost si prohlédnou místa, kde zasedají naši poslanci. Děti byly návštěvou nadše‑
ny a těší se na další spolupráci se ZŠ Jakutská.  

Mgr. Karin Postulková

Jak jsme poznávali Prahu
V pondělí 5. června v 5:21 jsme vyrazili rychlíkem ze Svinovského 
nádraží směr Praha. Do cíle jsme přijeli krátce po půl deváté. 
Těžké batohy nabalené věcmi na tři dny jsme odložili v ubytovně 
na Edenu a odjeli poznávat pražskou ZOO. Počasí bylo ucházející, 
ale o půl druhé začalo krápat. Po návštěvě ZOO jsme zamířili 
do Valdštejnského paláce, kde jsme měli objednanou exkurzi 
Senátu. Poté, co jsme prošli bezpečnostní kontrolou, nás paní 
průvodkyně provedla historickými částmi budovy a seznámila 
nás s její historií. Exkurzi jsme zakončili v zasedací místnosti 
senátu. Na zbytek odpoledne jsme měli v plánu další poznávání 
Prahy, ale díky nepřízni počasí jsme na nějakou dobu zakotvili 
v hračkářství Hamleys.

Druhý den byl budíček již brzy ráno, neboť v sedm se odchá‑
zelo z ubytovny. V deset hodin si nás v čekací hale Terminálu 3 
pražského letiště vyzvedl průvodce. Opět jsme prošli bezpeč‑
nostní kontrolou. Dvě hodiny jsme projížděli vyhlídkovým au‑
tobusem po letišti, viděli letadla na ranveji, provoz na ploše 
i jedinečnou záchrannou techniku, mimo jiné i nejmoderněj‑
ší požární stanici v ČR. Zhlédli jsme odbavení letadel před star‑
tem i po přistání a navádění letadel na stání. Odpoledne jsme 
se prošli z Václavského náměstí po Národní třídě kolem Národ‑
ního divadla, přes Most legií na dolní zastávku lanovky na Petřín. 
Tam někteří odvážní vystoupali po 299 schodech nahoru, aby 
si užili krásný výhled na Prahu. Cestou na Loretánské náměstí 
jsme minuli Strahovský klášter. Prošli jsme areálem Pražského 
hradu a po starých zámeckých schodech jsme sešli k Valdštejn‑
ským zahradám. Ještě jsme navštívili Lennonovu zeď a pak už 
nás čekal rozchod v Palladiu.

Třetí den jsme se mohli vyspat trochu déle, protože z ubytov‑
ny jsme odcházeli v osm hodin. Sbalení jsme se vydali na hlav‑

ní nádraží, kde jsme si uložili zavazadla. A hurá do televize, tedy 
té české. Od desíti hodin nás čekala exkurze. Areálem České te‑
levize, především jejími studii nás prováděla milá paní průvod‑
kyně. Mohli jsme například nahlédnout do zákulisí natáčení 
pořadu Kde domov můj, nebo do studia, kde se připravuje na‑
táčení nové české pohádky. Také jsme potkali pár známých tváří, 
např. paní Ivanu Chýlkovou nebo Míšu Maurerovou. Odpoled‑
ne jsme strávili na Vyšehradě. Prošli jsme si celý areál, navštívi‑
li slavný vyšehradský hřbitov, prošli kole rotundy sv. Martina 
a také jsme viděli přípravu představení v letní scéně. Z Vyše‑
hradu jsme sešli na vltavskou náplavku a poslední hodiny strá‑
vili na Václavském náměstí. To už byla středa odpoledne. Rych‑
le to uteklo a atmosféra v hlavním městě houstla. Sjížděli se zde 
fanoušci na finálový fotbalový zápas Knferenční ligy Fiorentiny 
a West Hamu. O půl šesté jsme nastoupili do Pendolina a vyda‑
li se domů. Do Ostravy na Svinovské nádraží jsme dorazili o půl 
desáté, kde již netrpělivě čekali rodiče.

Mgr. Monika Kubincová

Dětský den 2023
V pátek 2. června se v areálu „Onderkovy louky“ konala již tradiční oslava  
Dětského dne. Počasí sice nebylo úplně letní, ale přesto se do soutěží zapojilo na 300 dětí.

Akce se tentokrát konala v námořnickém stylu a tomu odpoví‑
daly i všechny aktivity, které připravily paní učitelky z nižšího 
stupně a ze školní družiny. Každé dítě dostalo jako vždy u startu 
kartičku se svým jménem, na kterou se zapisovaly všechny vy‑
konané soutěže a úkoly. Po splnění alespoň některých aktivit si 
každé dítě odneslo zaslouženou odměnu. Po celou dobu moh‑
ly děti zdarma využívat skákací hrad, zahrát si oblíbený vodní 
fotbal a také si zařádit s klaunem Hopsalínem. Zajímavé aktivity 
si pro děti připravili skauti oddílu „Lasičky“ z Dolního Benešova 
a rádi bychom jim tímto poděkovali za spolupráci. Pro přízniv‑
ce rybaření probíhaly v rámci Dětského dne také dětské rybář‑
ské závody ve spolupráci s rybářským klubem Kamenec a také 
se mohly děti i rodiče nechat povozit „námořníky“ lodičkou 
po rybníku. Součástí akce byla samozřejmě oblíbená tombola, 
ve které bylo připraveno 112 cen. Aby si dne užili i rodiče dětí 
a další hosté, připravili členové SRPŠ mnoho dobrého jídla a pití.

Myslíme si, že letošní Dět‑
ský den v areálu Onder‑
kovy louky byl moc pěk‑
nou oslavou pro všechny 
děti a také pro všechny 
ostatní přítomné. Za celý 
hladký průběh bych chtěl tímto poděkovat členům SRPŠ Dol‑
ní Benešov, dobrovolníkům, pedagogům a zaměstnancům  Zá‑
kladní školy, členům RK Kamenec,  Městu Dolní Benešov a spon‑
zorům SRPŠ a RK Kamenec, kterými byli: MUDr. Maxmilián Vlček, 
pan Keo Cáb, Masoma ‑ p. Klemensová, Česká průmyslová zdra‑
votní pojišťovna, Elektro Müller, restaurace Štika Dolní Benešov, 
KARO inženýrské sítě s.r.o., Lékárna u mistra Konráda a cukrář‑
ství Madel.

Mgr. Leon Hahn, ředitel ZŠ Dolní Benešov
Mgr. Martina Jakubčíková, předseda SRPŠ Dolní Benešov
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McDonald’s Cup
Chlapci z 2. – 5. ročníku se v květnu zúčastnili okrskového kola 
fotbalového turnaje McDonald’s Cup v Hlučíně. Mladší fot‑
balisté neměli v Hlučíně konkurenci a s převahou postoupili 
do okresního kola soutěže v Opavě. Zde mezi silnými soupe‑

ři skončili na 7. mís‑
tě. Všichni hráli se 
zapálením. Děku‑
jeme fotbalistům 
za  skvělou repre‑
zentaci školy.

Mgr. Marcela 
Bilíková

Den dětí ve 2. A
Ve čtvrtek 1. června se v naší třídě ne-
učilo 😊. Den dětí jsme oslavili turna-
jem ve známých stolních hrách – PEXE-
SU a ČLOVĚČE, NEZLOB SE! 

Zatímco v pexesu záleželo na dob‑
ré paměti, u Člověče, nezlob se zase 
na správné taktice. Děti střídavě za‑
žívaly chvíle radosti i napětí. I když se 
některým nedařilo tak, jak si předsta‑
vovali, všichni si užili spoustu legrace. 
Smutný nebyl nikdo. Každý hráč ob‑
držel diplom a sladkou odměnu 😊.

Mgr. Marcela Halodová

Společné setkání debrujárů a fyzikálních 
nadšenců moravskoslezského kraje  
v Dolním Benešově
Ve dnech 19. – 20. 5. 2023 proběhlo na Základní škole v Dolním Benešově setkání dětí se zá-
jmem o fyziku moravskoslezského kraje. Akce byla zaměřena na fyzikálně – ekologické ak-
tivity, hlavním cílem bylo připravit dětem plejádu experimentů, u nichž budou využity pře-
vážně odpadní materiály, jako například staré plechovky, sklenice, PET lahve, kelímky…

Každý účastník si na tematických workshopech vyrobil několik výrobků právě z od‑
padních materiálů. Součástí setkání byly také prezentace jednotlivých škol, sdílení in‑
formací mezi dětmi a nastolení další spolupráce v rámci škol moravskoslezského kraje. 
Pokusy jsme se zkrátka všichni bavili až do půlnoci.

Aby nebyla celá akce pouze o experimentech, měli 
účastníci zpestření večera ve formě opékání špekáč‑
ků. I zde se ovšem našli experimentátoři, kteří kromě 
párků zkusili opékat oplatky a jiné pochutiny. Zda jim 
to chutnalo, to je těžko říci, ale tvářili se spokojeně.

Pro zahnání únavy si děti zaházely basketbalovým 
míčem na koš a zasoutěžily si v pouštění autíček po‑
háněných balónky se vzduchem, které všem přivez‑
li z Frýdku.

V sobotu dopoledne se všichni účastníci přesunuli 
na Městský úřad, kde nás pan tajemník provedl ce‑
lým objektem zámku, včetně sklepení, jež je opře‑
deno mnoha legendami.

Chtěl bych tímto poděkovat všem zúčastněným za skvělou atmosféru, především za množství velmi zajímavých pokusů a nápadů.
Doufám, že se všem dětem a vedoucím u nás ve škole líbilo a bylo mi ctí hostit tak zvídavé a šikovné děti z našeho kraje.

Mgr. Leon Hahn, Gestor akce

Para sport festival Ostrava
Ve čtvrtek 11. 5. 2023 jsme se se třídou 8.B vydali do Ostravy 
na Para sport festival. Akce se konala v Trojhalí Karolina a pro-
bíhala od čtvrtka do soboty. Dopolední časy byly po oba pra-
covní dny určeny pro školy.

Po příchodu na místo jsme viděli halu zaplněnou mnoha 
stanovišti věnovaných různým druhům sportů. U těchto 
stanovišť však nestáli významní sportovci, ale handicapo‑
vaní lidé, kteří se danému sportu věnují. Pokud jste měli 
chuť a zájem mohli jste si vyzkoušet mnoho sportů z po‑
zice člověka s handicapem. Např. střílet poslepu, hrát stol‑
ní tenis či basketbal z invalidního vozíku, nebo také házet 
oštěpem. Aktivit k vyzkoušení a seznámení bylo mnoho. 
Mohli jsme si tak vyzkoušet a interaktivní formou poznat 
běžný i sportovní život člověka s handicapem.

Mgr. Monika Kubincová

Finále ovládli žáci  
z Dolního Benešova
Střední škola technická Opava spolu se 
Sdružením důlních a strojírenských tech-
nologií organizovala v letošním školním 
roce již 13. ročník soutěže žáků základ-
ních škol v technických dovednostech. 
Do prvního kola soutěže se přihlásilo cel-
kem 27 základních škol s více než 1050 
žáky 6. a 7. tříd.

Finále proběhlo 26. dubna 2023. Sou‑
těž byla rozdělena na dvě části. První 
části, zaměřené na kovoobráběcí prá‑
ce, se zúčastnilo 25 vítězů školních kol, v druhé části, zaměřené na elektrotechniku, 
soutěžilo 26 žáků. Nejlepšího výsledku v technické soutěži dosáhl žák Matěj Komá‑
rek, žák 6. B z Dolního Benešova. V soutěži zaměřené na elektrotechniku zvítězil 
Michal Volný, žák 7. B také z Dolního Benešova. Závěrečné vyhodnocení soutěže 
proběhlo ve společenské místnosti. Ocenění nejúspěšnějším soutěžícím předával 
zástupce Sdružení důlních a strojírenských technologií Ing. František Horák a ředi‑
tel školy Ing. Josef Vondál.

Mgr. Monika Kubincová

Školní IRONMAN
V dopoledních hodinách při příle-
žitosti Dne dětí proběhla ve škol-
ní tělocvičně a na fotbalovém sta-
dionu premiéra soutěže o fyzicky 
nejzdatnějšího žáka celé školy. 

Účastníci tak měli jedinečnou 
možnost porovnat svoji fyzic‑
kou zdatnost hned v 5 silově‑vy‑
trvalostních disciplínách. Jed‑
nalo se o disciplíny, při kterých 
bylo nutné po určitou dobu opakovaně překonávat odpor 
vlastního těla − šplh na laně, přítahy na hrazdě, kliky, lehy‑

‑sedy a vytrvalostní běh na 1 námořní míli (1852 m). Za kaž‑
dou disciplínu mohli účastníci získat 0 – 10 bodů, celkově tedy 
maximálně 50. Soutěžící chlapci spolu s povzbuzujícími děv‑
čaty vytvářeli jedinečnou atmosféru, která posouvala únavu 
a vyčerpání na hranici lidských možností. Po velice vyrovna‑
ném souboji získal nakonec 1. místo se ziskem 36 bodů žák 
Ivo Krzywoň (8.B), 2. místo obsadil Daniel Mikyska (9.A) s 35 
body a 3. místo Tomáš Valent (9.B) se ziskem 33 bodů. Také 
ostatní žáci předvedli velice pěkné výkony, odvahu a odhod‑
lání. Všem proto děkuji za účast a vítězům gratuluji!

RNDr. David Ranoš

Beseda s policií – tvoje cesta 
( #onlinem )
Ve čtvrtek 18. května jsme 
ve škole přivítali policistku, 
která si pro žáky 5. ročníků 
připravila program „Tvoje 
cesta #onlinem“. 

Jak již z názvu vypovídá, 
policistka s žáky debato‑
vala o nástrahách v „on‑
line“ světě, o  tom jaké 
aplikace si žáci stahují 
do svých mobilních zaří‑
zení a jaká nebezpečí na ně skrz aplikace číhají. Žáci se také 
dozvěděli, kdo jsou to sexuální predátoři a jak postupovat 
v případě, že s nimi začne přes sociální sítě komunikovat 
cizí osoba a dožadovat se např. fotografií. Mezi dětmi je nej‑
více používanou aplikací TIK TOK, která je v jiných zemích 
zakázána. Nejrizikovější skupinou na internetu jsou právě 
děti a nám dospělým by nemělo být lhostejné, co děti dě‑
lají ve svém volném čase právě na internetu.

Mgr. Jana Juchelková

Žáci 5. A a 5. B  
na návštěvě v knihovně
Ve čtvrtek 4. května jsme navštívili místní knihovnu. Paní 
knihovnice si pro nás připravily knihovnickou lekci. Jedno 
z hlavních témat byla historie knih. Dozvěděli jsme se spous‑
tu nových informací o knihách, naučili se vyhledávat knihy 
v regálech knihovny a orientovat pomocí barev a písmen. Zo‑
pakovali jsme si také správné chování v knihovně. Na závěr 
si pro nás paní knihovnice připravily zábavnou hru. Někteří 
žáci byli po zásluze odměněni. Všem se nám v knihovně líbilo.

Vanesa Trulley a Matyáš Vitásek, žáci 5. B
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Evropský pohár 2023, kde obě naše při‑
hlášené sestavy Juniorek získaly 2. místo.

Moc děkujeme našim děvčatům za vzor‑
nou reprezentaci, trenérkám a vedoucím 
za celoroční práci s dětmi a rodičům ma‑
žoretek za podporu, čas a ochotu vést 
své dcery k tomuto okouzlujícímu dívčí‑
mu sportu. Jsme rádi, že to co děláme má 
smysl. Děvčatům společně plníme sny, vy‑
tváříme neopakovatelné okamžiky a umož‑
ňujeme zažívat nezapomenutelné chvíle. 
Postupem z Mistrovství Evropy 2023 dále 
na Mistrovství světa 2023 jsme si otevřeli 
další pomyslné dveře k novým zážitkům. 
Už teď se těšíme, co nám přinese tento vr‑
chol mažoretkové sezóny 2023.

Vedoucí a hlavní trenérka 
mažoretek Excelent Dolní Benešov, 

Mgr. Michaela Kristová

Mistrovství Evropy 2023 v mažoretkovém sportu
V Chorvatsku se uskutečnilo letošní velkolepé Mistrovství Evropy 2023 v mažoretkovém sportu, které přilákalo účastníky z celého kontinentu. 
Tento především dívčí sport kombinuje tanec, akrobacii a precizní manipulaci s batonem (hůlkou), pom -pomy (střapci) nebo flagem (hůlka 
s vlajkou). K vidění byly vskutku ohromující výkony plné elegance, ladnosti, synchronizace, energie a radosti z tance.

V úterý 20. 6. plný autobus našich mažore‑
tek Excelent odjel do znamenitého chorvat‑
ského města Novigrad, jenž bylo pořadatel‑
ským městem pro letošní ročník. Město je 
známo pro svou bohatou historii i maleb‑
né pláže. Ubytování jsme měli tedy strate‑
gicky, z jedné strany hned vedle sportovní 
haly kde se mistrovství konalo, z druhé stra‑
ny krásné pláže a hotelové bazény se slanou 
vodou. Děvčata si tak užívala každou minu‑
tu soutěžením v hale nebo koupáním a do‑
váděním ve vodě.

Týmy z různých zemí přicestovaly na dvou‑
denní mistrovství, aby zde ukázaly a po‑
rovnaly své dovednosti. Evropské týmy 
zde prezentovaly své kreativní choreogra‑
fie a precizní techniku s náčiním. Odborná 
mezinárodní porota hodnotila předvede‑

né výkony sólových i skupinových forma‑
cí v různých věkových kategoriích. Po oba 

dny 22. 6. i 23. 6. byla soutěž plná soutěž‑
ního duchu, emocí, ale i možností setkat se 
s mažoretkami z různých zemí, sdílení zku‑
šeností a navazování mezinárodních přátel‑
ství. Bylo ohromující sledovat letošní ročník.

Naše výprava letos byla velmi úspěšná. Jsme 
nadšeni z toho, kolik cenných kovů se nám 
podařilo získat pro Českou republiku, jmé‑
nem mažoretek Excelent z Dolního Bene‑
šova. Slyšet českou hymnu při vyhlašování 
výsledků se pro nás stalo nezapomenutel‑
ným a silným emotivním zážitkem. Vítězství 
v těchto soutěžích je nejen odměnou za tvr‑
dou práci a celoroční tréninky, ale také za ne‑
konečnou vášeň a lásku k tomuto krásnému 
mažoretkovému sportu. Hodnocením poro‑
ty naše mažoretky získaly celkem 28 medailí, 
1x titul Mistryně Evropy 2023, 3x I. vicemis‑
tryně Evropy 2023 a 2x II. vicemistryně Ev‑
ropy 2023. V pátek 23. 6. se zde konal ještě 

Rybářské závody 
v Kamenci
V  sobotu 22.  dubna se konaly 
v areálu rybářského klubu Kame‑
nec tradiční jarní rybářské závody. 
Počasí bylo tento den skvělé, i pro‑
to se všechna místa k rybolovu za‑
plnila již v předprodeji do maxi‑
mální možné kapacity.

Areál byl skvěle připraven a zaryb‑
něn, před závody bylo vysázeno 
do rybníka 7 metráků kaprů. Pro 
návštěvníky bylo připraveno bo‑
haté občerstvení a oblíbená ry‑
bářská tombola.

Rád bych touto formou poděko‑
val všem zúčastněným rybářům 
a návštěvníkům za jejich přízeň 
a také všem pořadatelům za je‑
jich skvělou práci.

Mgr. Leon Hahn

Hezká sobota 3. června na Mladecku  
na rybníku, který se jmenuje Jirkův rybník

2. schůze Osadního výboru Zábřeh
Dne 23. května 2023 proběhla druhá schůze Osadního výboru Zábřeh v tomto volebním období. Zúčastnili 
se jí všichni členové OV, kterými jsou: Maxmilián Slanina (předseda OV), Jana Bastlová, Vít Jarolim, Pavel 
Jařab, Pavel Sobek, Miroslav Suchánek a Jan Vlček. Byli přítomni také člen rady města Marek Mrkva 
a členka zastupitelstva města Štěpánka Komárková.

Na schůzi byly projednávány následující body, 
které představují kroky města, které v nedáv-
né době byly nebo výhledově budou podnik-
nuty ve prospěch občanů Zábřehu:
• na žádost občanů byly k fotbalovému hřišti 
umístěny kontejnery na sklo,
• bude provedeno čištění ulice Polní,
• proběhne renovace podlahy v garážích zá-
chranné služby v Zábřehu,
• při výhledově plánované instalaci semaforů 
na ulici Opavská dojde k posunutí přechodu před 
budovu MŠ (akce není v rozpočtu na rok 2023)
• dlouhodobý plán odkoupení a rekonstrukce 
nádražní budovy v Zábřehu s účelem zde vybu-
dovat byty.
Na schůzi byly projednány také podněty čle-
nů OV a občanů Zábřehu:
• vybudování nové, větší pergoly na dětském 
hřišti v Zábřehu,
• oprava propadlin v komunikaci na ulici Ná-
dražní,

• návrh na vybudování workoutového hřiště 
v Zábřehu (v případě možnosti získání dotační-
ho titulu),
• upozornění na problém znečišťování komuni-
kací místními zemědělci,
• upozornění na problém překračování rychlos-
ti na ulici Nádražní, jež se po zřízení železničního 
přejezdu se závorami zhoršil.
Dále informujeme občany, že v Zábřehu bude po-
ložen nový elektrický kabel ČEZu pro zvýšení ka-
pacity. Bude položen v chodníku od trafostanice 
u kostela ke křižovatce ulic Opavská a Nádražní. 
Náklady hradí firma, která položení požaduje. 
Podmínkou města je uvedení chodníku do pů-
vodního stavu, po roce užívání dojde ke kontro-
le případných nerovností a jejich nápravě.
Milí občané Zábřehu, pokud máte podnět, jímž 
by se podle vás měl zabývat osadní výbor, potaž-
mo vedení města, kontaktujte některého z jeho 
členů. Vaše připomínky budou předmětem příš-
tí schůze, jež se bude konat v úterý 12. září 2023. 

Vít Jarolím

Závody dopadly takto:
1. místo Tomáš Křička, který ulovil největší rybu a to jesetera v délce 80 cm

2. místo Karel Rošík ml., který ulovil 14 ks kaprů

3. místo Milan Šopor, který ulovil 12 ks kaprů

Rovněž byl oceněn nejmladší účastník závodů Jan Wiltsch a to za pestrost ulovených 
ryb, kdy ulovil 3 kapry, 2 amury a 2 líny.

Poděkování patří p. Františkovi Trlicovi, který bezplatně pronajal svůj rybník k těm‑
to závodům.

Karel Rošík 
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Plán turnajů na léto
Závodní hráči
V rámci Českého tenisového svazu pořádá‑
me turnaje kategorie C, kterých se mohou 
účastnit registovaní hráči/ky z celé České 
republiky

1. 7. 2023 minitenis

8.–10. 7. 2023 mladší žáci

11.–12. 7. 2023 starší žáci

18.–20. 7. 2023 mladší žákyně

8.–10. 8. 2023 mladší žákyně

22.–24. 8. 2023 dorostenky

26.–28. 8. 2023 dorostenci

Amatérský tenis
9. 9. Roland Garros (turnaj ve dvouhře)

SPORTOVNÍ HRY města
16. 9. 2023

Tréninky během prázdnin 
7-8/2023
Tenisové tréninky budou probíhat i v obdo‑
bí letních prázdnin dle dohody s trenérem, 
buď v dopoledních či odpoledních hodinách. 
Děti mohou své dovednosti zlepšovat na te‑
nisových kurtech nejen s trenérem, rodičem 
ale i samostatně či při společném sparingu. 
Svoji fyzickou zdatnost posílí na pravidel‑
ných kondičních trénincích.

Za TK Dolní Benešov Ing. Petr Dohnal

Tenisté trénují a soutěží
Měsíc květen a červen je pro dolnobenešovské hráče velmi nabitý. Závodní hráči nejen trénují, ale také hrají téměř každý týden soutěžní 
zápasy družstev a poměřují své síly s tenisty s ostatních tenisových oddílů.

Pomalu ale jistě vyhlížejí školáci letní prázd‑
niny, ale na tenisových kurtech v Dolním Be‑
nešově se hraje od dubna do října dále. Re‑
zervační portál funguje perfektně a mnozí 
z Vás ho již bravurně ovládají a poctivě si kurt 
rezervují online – za což děkujeme.

Odkaz zde: 
https://dolnibenesov.isportsystem.cz/
Náš tým posílil o jednoho nového trenéra 
a tím je rodák z Darkoviček, dvaceti dvou letý 
Ondřej Moravec – moc ho v našem týmu ví‑
táme a doufáme, že bude spokojený mezi 
námi tak jako jsme s ním spokojení my.

Další novinkou na tenisových dvorcích je 
nově zbudované umělé osvětlení na kurtu 
č. 1. Tímto Vás zveme k večerní hře.

Soutěže družstev

V měsících květen a červen probíhaly sou‑
těže družstev. Průběžné výsledky v daných 
kategoriích:

Mladší žactvo
V soutěži mladšího žactva má Dolní Bene‑
šov přihlášené dvě družstva.

Starší žactvo
Naše nově doplněné družstvo staršího žac‑

tva, které se převážně skládá z dětí, které 
ještě loni hráli mladší žactvo sbírá své zku‑
šenosti.

Dospělí
Družstvo dolnobenešovských dospělých 
tenistů doplnilo svůj tým o kvalitní hráčku 

Janu Solkovou povoláním policistka, patří 
k obrovským oporám našeho týmu. V dosa‑
vadním průběhu soutěže ještě nenašla pře‑
možitelku, a družstvo tak poprvé v historii 
má sílů z řad žen. V letošním ročníků bojuje 
naše družstvo o historicky nejlepší výsledek.

Další hráči jako např. Justýna Kremserová, 
Matěj Jordan či Matyáš Dohnal sbírají své 
tenisové zkušenosti na hostování v TK Hlu‑
čín v kategorii dorost a dospělých.

A na co se můžete ještě těšit?
Tenisový tábor – již čtvrtým rokem se bu‑
dou pořádat dva turnusy tenisového tábo‑
ra. První z turnus je naplánovaný na čer‑
venec (17. 7.–21. 7. 2023) a druhý na srpen 
(31. 7.–4. 8. 2023). Na všechny děti se moc 
těší nejen tenisoví trenéři animátoři ale i je‑
jich kamarádi.

Družstvo mladších žáků - tým A: Z prava – Vojta 
Krettek, Aneta Jordanová, Adel Slivková a Klaudie 

Ponc. 

Družstvo starších žáků: Z prava – Mikuláš Melecký, 
Amálie Slivková, Lea Rozmahelová a Aneta Dryk-

siaková. 

Družstvo dospělých: Z prava – Pavel Jaloviec,  
Justýna Kremserová, Martin Poljak, René Dihel  

a Jana Solková.

Tenisoví parťáci Martin Kohut  
a Magdaléna Nováková 

Trenér Pavel a velká naděje Martin Stareček

Trenér Pavel s tenistama

Trenér Ondřej s Alici Bartoncovou

Trenér Tomáš s Adél Halířovou, Adel Onderkovou  
a Amálkou Hrubou

Stánek z  otvírání základní školy v Dolním Benešově

Pořádáme nábor  
od září  
do tenisové  
školičky
• děti ve věku 4–7 let

• rakety zapujčíme

• hraní v kolektivu

více informací 
na tenisdb@seznam.cz nebo 
na tel. čísle 605 453 189
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tyni měli obrovskou motivaci tuto černou 
sérii přerušit. Domácí družina skutečně při‑
pomínala hladového vlčáka, kterého nezlo‑
mila ani obdržená branka. Parádní otočku za‑
vršili v nastaveném čase. Dolnobenešovští 
se do svého protivníka od začátku zakous‑
li, jenže příležitosti Labudy a Osvěčíka zlik‑
vidoval hostující gólman Klimsza. Agilní La‑
buda poté napřáhl z úctyhodné vzdálenosti 
a Klimsza vyškrábl balon na roh. Po něm 
hlavičkoval Moravec, ale Klimsza se opět 
zaskvěl. Dolní Datyně střelecky mlčela až 
do začátku druhého poločasu, kdy se ov‑
šem ozvala hodně hlasitě. Po autovém vha‑
zování se z rohu šestnáctky opřel do míče 
Kodenko a dělovou ranou nasměroval ba‑
lon nekompromisně pod víko – 0:1. Domá‑
cí se ovšem nevzdávali. Spolupráce Osvě‑
číka s Labudou ještě vyrovnání nepřinesla, 
ale v 73. minutě už Doní Benešov slavil. Ka‑
luža totiž v důležitém souboji přetlačil pro‑
tihráče a Jaroszek neomylně napnul síť – 1:1. 
Domácím narostla křídla, jenže Sebrala os‑
trý centr Osvěčíka nezužitkoval. O výsled‑
ku tak rozhodlo nastavení. V něm se pěkně 
uvolnil Osvěčík a přesnou ranou se pasoval 
do role zápasového hrdiny – 2:1. „Do utkání 
jsme vstoupili výborně, když jsme po dva‑
ceti minutách mohli vést třígolovým rozdí‑
lem. Bohužel jsme šance neproměnili a pak 
na nás trošku padla deka. Soupeř toho doká‑
zal využít, ale kluci ještě dokázali zápas zvrá‑
tit. Pomohla nám změna rozestavení na 3‑5‑2 
a hlavně jsme byli hladovější po třech bo‑
dech,“ zdůraznil dolnobenešovský kouč Du‑
šan Harazim.

Vřesina – FCDB 0:0
V souboji nováčků krajského přeboru se 
favorit hledal těžce. Naše mužstvo je sice 
na tom tabulkově lépe, jenže domácí měli 
o motivaci postaráno, neboť se perou o zá‑
chranu v soutěži. V nepříliš záživném utká‑
ní góly nepadly, takže se zrodila spravedlivá 
remíza. Benešovští po závěrečném hvizdu li‑
tovali především situace z prvního poločasu, 
kdy Svoboda uháněl sám na brankáře Köhle‑
ra, jenže tíhu okamžiku neunesl, protože pá‑
lil přímo do domácího gólmana. Vřesina zlo‑
bila především ze standardních situací, ale 
vyloženou příležitost si nevytvořila. Krátce 
před přestávkou měl práci Köhler, protože 
zneškodnil jedovatou ránu Labudy. Druhá 
půle dlouho nudila. Obě mužstva se soustře‑
dila především na defenzivu, takže necelé 
dvě stovky fanoušků se mohly ukousat nu‑
dou. Benešov se střelecky probral až v závě‑
ru. Nejprve převzal míč na hranici šestnáctky 
Osvěčík, ale při zakončení se ukvapil. O ně‑
kolik vteřin později zkoušel štěstí Labuda, 

jenže Köhlera dalekonosný pokus nepřekva‑
pil. „Zápas moc zajímavých momentů ne‑
nabídl. Hrálo se hlavně mezi šestnáctkami. 
My jsme si vypracovali jednu tutovku, jen‑
že Svoboda ji bohužel neproměnil. Soupeř 
tam měl pár závarů, ale jinak nic pořádné‑
ho. Remízu bych označil za docela spraved‑
livou,“ přiznal kouč Dušan Harazim.

FCDB – Brušperk 2:0
Fotbalisté na vlastním stadionu přivítali Bru‑
šperk, který se v letošní sezoně dost trápí 
a v předchozím kole dostal výprask od Ol‑
dřišova. Domácí si tak na soupeře věřili a je‑
jich sebevědomí se nesnížilo ani po závěreč‑
ném hvizdu, protože zvítězili. Naše mužstvo 
mělo hned od začátku navrch. Hned v úvo‑
du hledal Jaroszek ve vápně Osvěčíka, který 
ovšem promáchl balon. O chvíli později ro‑
zezvonil Sebrala tyčku, ale mával se ofsajd. 
Krátce před přestávkou si Sebrala počíhal 
na centr Osvěčíka a sražená střela znamena‑
la roh. K němu se postavil Kalfas a v nepře‑
hledné skrumáži se nejlépe zorientoval Ka‑
luža – 1:0. Domácí dominovali i ve druhém 
poločase. V 53. minutě nabral rychlost Jaros‑
zek, po jehož ideálním pasu Sebrala nepo‑
chopitelně překopl poloprázdnou kasu. Agil‑
ní Jaroszek pak pálil příliš vysoko a pojistku 
nepřinesla ani hlavička střídajícího Górecki‑
ho, který rozezvonil břevno. Definitivně vy‑
malováno tak bylo až v 84. minutě. Jaroszek 
se totiž dostal nejrychleji k dorážce a zblíz‑
ka pečetil na výsledných 2:0. „Myslím si, že 
jsme zvítězili zaslouženě, protože jsme byli 
celý zápas lepším týmem. Z naší strany to byl 
festival zahozených šancí, takže jsme klidně 
mohli vyhrát mnohem vyšším rozdílem. Bru‑
šperk musím ocenit, protože se snažili hrát 
fotbal. Nebyla to žádná nakopávaná,“ pou‑
smál se stratég Dušan Harazim.

Na návštěvě v Opavě
Děti z benešovské přípravky si užili pozor‑
nosti při druholigovém zápase Slezského FC 

Opava s 1. SK Prostějov. Při nástupu fotba‑
listů je doprovodili na hřiště na zahájení zá‑
pasu a v přestávce mezi poločasy předvedli 
své fotbalové umění, za což sklidili zaslouže‑
ný potlesk a ovace. Pro děti bude jistě ten‑
to zážitek krásnou vzpomínkou a motivací, 
takže je možné, že za pár let se s některými 
můžeme také setkat při ligových zápasech 
v rolích ligových hrdinů.

Turnaj přípravek

Mladší a starší přípravka se po konci sezóny 
zúčastnila v Bohuslavicích turnaje „O pohár 
starosty obce“.

Po výborných výkonech a za početné pod‑
pory rodičů se mladší přípravka umístila na 2. 
místě a starší přípravka na místě 3.

Dorost = mistři
Dorostenecký tým pod vedením trenérů Ja‑
kuba Grosse a Patrik Kichnera se kolo před 
koncem soutěže stali vítězi Krajské soutě‑
že ročníku 2022/2023. Velké poděkování 

Orlová–FCDB 1:2
Na jaře zatím paradoxně získáváme body při 
venkovních výjezdech, když se nám podařilo 
vyloupit Kobeřice s Bolaticemi. Ve skvělé sé‑
rii jsme chtěli pokračovat i v Orlové. Kluci se 
znovu vybičovali ke skvělému výkonu, takže 
prodloužili venkovní vítěznou šňůru. Druži‑
na trenéra Harazima předvedla vskutku po‑
hádkový vstup do utkání. Hned po pár vte‑
řinách posunul Jaroszek balon na Osvěčika, 
který nabil Labudovi a ten potvrdil zabijácký 
instinkt – 0:1. Benešovu samozřejmě narost‑
la křídla, jenže střely Osvěčika s Jaroszkem 
další změnu skóre nepřinesly. Pak jsme ješ‑
tě zazlobili při akcích Labudy a Skrocha. Ná‑
stup do druhé půle ovšem dost zhořkl. Příliš 
mnoho prostoru totiž dostal Nowinski a za‑
čínalo se prakticky od nuly – 1:1. Orlová ná‑
sledně sahala po výsledkovém obratu, jenže 
dolnobenešovský gólman Simkanič vytáhl 
ze svého repertoáru několik znamenitých 
zákroků. Naštěstí jsme nápor otupili a sami 
udeřili. Osvěčik vymyslel přesný pas na roz‑
běhnutého Jaroszka a ten chytře přehodil 
brankáře Bučka – 1:2. „Jsme velice spokoje‑
ní. V prvním poločase jsme byli lepším tý‑
mem, když nám pomohl rychlý gól. Po pře‑
stávce si naopak vytvořil více šancí soupeř, 
když nás dost podržel brankář Simkanič. Dá 
se říct, že jsme měli více štěstí, takže si od‑
vážíme tři body. Venku se nám letos oprav‑
du daří,“ pochvaloval si dolnobenešovský 
taktik Dušan Harazim.

FCDB – Jakubčovice 1:1
Fotbalisté v jarní části soutěže pravidelně 
vyhrávají venku, ale na vlastním stadionu se 
jim tolik nedaří. Horší bilanci domácích zápa‑
sů si chtěli vylepšit proti Jakubčovicím. Svě‑
řenci trenéra Harazima se sice hnali za třemi 
body, jenže nakonec se zrodila remíza. Hned 
v 8. minutě se po rohu dostal k odraženému 
balonu Pavel Zagol a hlavou otevřel skóre – 
0:1. Domácí samozřejmě nic nevzdávali, jen‑
že příležitosti Osvěčíka, Jaroszka a Skrocha 
vyšuměly do ztracena. Zaslouženého vyrov‑
nání jsme se dočkali ve 31. minutě. Piskala 
načechral pěkný roh do vápna, kde se pově‑
sil do vzduchu Osvěčík a neomylně rozvlnil 
síť – 1:1. Po přestávce se šance celkem pra‑
videlně střídaly, když v domácím dresu zlo‑
bil především Jaroszek. Nejblíže ke gólu se 
ocitl po střele zpoza šestnáctky, jenže balon 
pouze olízl tyčku. A když v nastavení neu‑
spěl Górecki, tak se body v sobotním odpo‑
ledni dělily. „ Jsme zklamaní, protože jsme 
chtěli získat tři body. Kluci se snažili, makali 
až do konce, ale remízu bych označil za spra‑
vedlivou. Hodně nám uškodilo zranění Labu‑

dy, protože pak jsme přišli o kvalitu ve finál‑
ní fázi,“ postěžoval si trenér Dušan Harazim.

FCDB – Oldřišov 1:1
V tomto utkání se favorit hledal poměrně 
těžce, což se na trávníku dokonale potvrdi‑
lo, protože se zrodila remíza. První zajíma‑
vou příležitost si vypracovali domácí hráči, 
když Kalfas vybojoval balon a odcentroval 
na Skrocha, proti kterému výtečně zasáhl 
gólman Godula. Hosté hrozili především 
za standardních situací, když několikrát ne‑
bezpečně hlavičkoval Klinger, ale ani teď se 
skóre neměnilo. Naši hráči se poté osmělili 
nepřesným pokusem Labudy. Nerozhodný 
stav zrušil až oldřišovský Kurka, který na zad‑
ní tyči zužitkoval pěkný trestňák Rubého – 
0:1. Těsně před přestávkou si domácí Osvě‑
čík počíhal na zpětný pas Skrocha, jenže 
zamířil kousek nad břevno. Hosté ve druhé 
půli odpověděli slibnou příležitostí Bořuc‑
kého. Necelou čtvrthodinku před závěreč‑
ným hvizdem přišlo vyrovnání. Skroch se to‑
tiž fantasticky opřel do míče a dělovou ranou 
málem protrhl síť – 1:1. Fotbalisté Oldřišova 
si mohli zajistit vítězství po přímáku Janíka, 
jenže hlavičku Klingera zázračně zneškod‑
nil brankář Simkanič. „ Podle mého názoru 
jsme byli po celý zápas trošku lepším týmem. 
Na druhou stranu musím uznat, že Oldřišov 
si vytvořil více tutových šancí. A to hlavně 
ze standardek. Proto bych remízu označil 
za celkem spravedlivou. Samozřejmě jsme 
ale doma chtěli vyhrát, takže zklamaní“. Při‑
znal dolnobenešovský kouč Dušan Harazim.

Český Těšín – FCDB 3:0
V sobotním dopoledni zajíždělo naše muž‑
stvo do Českého Těšína. Domácí tým ne‑
dávno rozstřílel na vlastním stadionu hosty 
z Oldřišova a celkem s přehledem si poradil 
i s družinou kouče Harazima. V prvním po‑
ločase jsme dokázali s favoritem držet krok. 
Výjimkou samozřejmě byla 12. minuta, kdy 
se na gólmana Simkaniče řítil David Maceček 
a poslal balon nechytatelně k tyči – 1:0. Dal‑
ší góly už v úvodním dějství nepadly, takže 
do kabin odcházel s těsným náskokem Čes‑

ký Těšín. Domácí fotbalisté se definitivně 
uklidnili v 54. minutě. Po standardní situaci 
hostů přešli do smrtícího kontru, při němž 
se míč dostal na kopačku Davida Macečka 
a ten podruhé v zápase rozvnil síť – 2:0. Po‑
slední hřebíček do dolnobenešovské rakve 
zatloukl Osička, jehož tečovaná střela letě‑
la do protipohybu bezmocného Simkani‑
če – 3:0. V závěru jsme mohli aspoň korigo‑
vat, jenže pokusy Osvěčíka a Labudy změnu 
skóre nepřinesly. „Bohužel pořád doplácíme 
na nezkušenost a dětinské chyby. Dá se říct, 
že jsme soupeři všechny góly darovali. Prv‑
ní půle byla naprosto vyrovnaná, když jsme 
chvílemi měli herně navrch. Po přestávce 
jsme začali vlažněji a Český Těšín toho vyu‑
žil. Domácí zvítězili zaslouženě. Musíme se 
z toho oklepat a poučit,“ povzdechl si tre‑
nér Harazim.

Vratimov – FCDB 2:2
Fotbalisté tentokrát stáli před velice složi‑
tým úkolem, protože odcestovali do Vrati‑
mova, který se na jaře vyšvihl na druhou příč‑
ku tabulky. Hráči Dolního Benešova mohli 
pouze překvapit, jenže roli neškodného spa‑
ringpartnera rozhodně nechtěli sehrát. O šo‑
kující vítězství smolně přišli až v nastaveném 
čase. Začátek zápasu přitom hostům nevy‑
šel, protože si tradičně nepohlídali standard‑
ní situaci soupeře a Zbavitel přesnou hla‑
vičkou otevřel skóre – 1:0. Hráči se naštěstí 
nesesypali a zlepšený výkon přetavili ve vy‑
rovnávací trefu. Do šestnáctky centroval Ja‑
roszek a Osvěčík zařídil poločasovou remí‑
zu – 1:1. Do druhé půle opět vkročil aktivněji 
Vratimov, který ovšem územní převahu ne‑
zužitkoval, za což pykal v 81. minutě. Osvě‑
čík totiž vyslal do sólového nájezdu Labu‑
du, který položil gólmana Müllera na zadek 
a střelou do prázdné kasy poslal benešov‑
ské do vedení – 1:2. Chleba se lámal při pří 
příležitostech Labudy se Skrochem, kteří 
bohužel domácí mužstvo nedorazili. Trest 
přišel v nastaveném čase, kdy se probudil 
vratimovský kanonýr Teplý – 2:2. O pár vte‑
řin později mohl rozhodnout hostující Hu‑
sovský, jenže po pasu Pískaly selhal. „Před 
zápasem bychom samozřejmě bod brali, ale 
teď jsme zklamaní. Takový je prostě fotbal. 
Myslím si, že jsme se na soupeře výborně na‑
chystali a po většinu prvního poločasu jsme 
byli lepším týmem. Do druhé půle jsme vkro‑
čili bojácně, ale v závěru jsme sahali po ví‑
tězství. Je to velká škoda,“ povzdechl si stra‑
tég Dušan Harazim.

FCDB–Dolní Datyně 2:1
Fotbalisté před zápasem čekali na vítěz‑
ství déle než měsíc, takže proti Dolní Da‑

Motto:
„Soutěžní ročník 2022/2023  

je u konce„



26

Dolnobenešovský zpravodaj • 4 / 2023 Červenec – Srpen 

27

Dolnobenešovský zpravodaj • 4 / 2023 Červenec – Srpen

za reprezentaci klubu a města Dolní Bene‑
šov patří celému realizačnímu týmu muž‑
stva, všem hráčům, kteří se na výsledcích 
podíleli a taky rodičům za podporu. Tento 
úspěch určitě přispěje k tomu, aby se někte‑
ří hráčí úspěšné party proháněli v dresech 
našeho A mužstva.

Starší a mladší žáci

Žáci zakončili své boje v Ostravě na Bazalech 
proti 1. FC Poruba. Pár slov s trenéry našich 
žáků po skončení sezóny.

ST. ŽÁCI – Šramel Petr

Před začátkem sezóny jsme přebraly muž‑
stvo společně s asistentem Tomášem Králem. 
V zimním období jsme absolvovali řadu ha‑
lových turnajů. Před začátkem jarní sezóny 
jsme absolvovali krátké soustředění v domá‑
cích podmínkách. Hlavně v jarní části, kdy 
jsme s klukama začali trénovat třikrát týd‑
ně šlo vidět jak šli výkonostně nahoru. Bě‑
hem sezóny jsme měli řadu absencí, když 
nám museli chodit vypomáhat kluci z mlad‑
ších žáků. Se sezónou můžeme být spokoje‑
ni. Nakonec bych chtěl poděkovat klukům 
za odmakanou celou sezónu a taky rodičům 
za podporu a fandění po celou dobu soutěže.

Trenéři: Šramel Petr, Král Tomáš

ML.ŽÁCI – Beinhauer Michal

V jarní části jsme 3x vyhráli a 8x byli kluci 
poraženi, což vůbec není demotivující, ba 
naopak byli hoši obohaceni o nové zkuše‑
nosti a výzvy. Mužstvo tvořili 3 hráči roční‑
ku 2010, 4 hráči ročníku 2011 a 8 hráčů roč. 
2012 a 2013, kteří patří ještě do kategorie 
starší přípravky. I když kluci nastupovali proti 
hráčům, kterým bylo o 3 roky více a byli sa‑
mozřejmě fyzicky zdatnější, našim klukům 
se podařilo skvěle se s tím popasovat a klo‑
bouk dolů před nimi. 10. 6. jsme se zúčastni‑
li kvalitního turnaje v Hradci nad Moravicí „ 
MIČUL CUP“, hrálo se systémem každý s ka‑
ždým a našemu mužstvu nakonec patřilo 6. 
místo z 10 účastníků. Všem klukům a rodi‑
čům děkujeme a těšíme se na další sezónu – 
protože: FCDB jede, olééééééé!!!

Trenéři: Herichová Barbora, Heger Daniel, 
Beinhauer Michal

Školení první pomoci
Dne 17. 5. 2023 uspořádal fotbalový klub 
v prostorách sportovního zázemí v D. Bene‑
šově školení laické první pomoci s ověřením 
znalosti pod vedením školitele Antonína Pe‑
likána a záchranáře Marka Kamráda, kterého 
se zúčastnili členové VV, trenéři jednotlivých 
mužstev našeho klubu a hlavní pořadatel. 

Velké poděkování za zařízení a zrealizování 
tohoto určitě zajímavého a poučného ško‑
lení zdravotnici klubu Zdeňce Beinhauero‑
vé. Poděkování patří rovněž všem zúčastně‑
ným a školitelům za precizní výklad.

Setkání…
Hned tři bývalí hráči našeho klubu oslavili 
významné životní jubileum. Při této příleži‑
tosti se uskutečnilo na hřišti setkání býva‑
lých spoluhráčů, trenérů a funkcionářů na‑
šeho klubu. Odpoledne i večer se nesl, jak 
jinak než ve sportovním duchu. Hrál se fotbal 
a kopaly se penalty. Něco dobrého se poje‑
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ČESKÝ ROZHLAS OSTRAVA
a  uvádějí

 ( )

  (pop- )

 zpěvák (pop-folk)

Tombola – hlavní výhra jízdní kolo v hodnotě 20.000 Kč 
Občerstvení zajištěno spolky 
Skákací hrad pro děti

VSTUP

ZDARMA

107.3 FM | 105.3 FM | 99.0 FM

dlo i popilo a při tom se vyprávělo a hlavně 
vzpomínalo, takže – Aleši, Dušane, Zdeňku 
díky za uskutečnění a zorganizování setká‑
ní, které určitě nebylo poslední.

Ročník 2022/2023 se tak stal definitivně mi‑
nulosti. Vedení fotbalového klubu děkuje 
všem svým sponzorům a městu Dolní Be‑
nešov za finanční pomoc při zajištění čin‑
nosti klubu. Poděkování rovněž patří všem 
hráčům a trenérům za vzornou reprezentaci 
klubu a města, taky všem příznivcům za je‑
jich diváckou podporu. Všem přejeme po‑
hodové prázdniny a dovolené. Po skončení 
letní přestávky se těšíme na zahájení nové‑
ho fotbalového ročníku 2023/2024.

VV FC Dolní Benešov

turnaj přípravek

Na návštěvě v Opavě

Školení první pomoci

Školení první pomoci



Letní 
scéna

2023

Dolnobenešovská  kultura

❶  Sobota 15. 7. 2023 | Bencl Fest

❷  Sobota 22. 7. 2023 | Obecní veselice s Českým rozhlasem

❸  Čtvrtek 27. 7. 2023 | Letní kino

❹  4. 8., 5. 8. a 6. 8. 2023 | CirkoHopley – unikátní cirkusové divadlo

❺  Čtvrtek 10. 8. 2023 |  Letní kino

❻  Sobota 12. 8. 2023 | Dolnobenešovský gulášmajster

❼  Čtvrtek 24. 8. 2023 |  Letní kino


